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ACTA PLE NÚM.  1/00 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE GENER DE 
2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE GENER DE 2000  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-set de gener de dos mil, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde Accidental, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Accidental 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr.   Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
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Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 
 Amb caràcter previ es proposa pel Sr. Alcalde Accidental alterar 
l’ordre del dia i sotmetre a l’inici de la sessió les dues qüestions que a 
continuació s’assenyalen, la qual cosa és acceptada per unanimitat dels 
presents. 
  
 En primer lloc assenyala el Sr. Antonio Martínez Flor, que atès que 
hi ha una manifestació a la porta d’entrada, per raons d’ordre públic es 
proposa que la sessió es celebri a porta tancada. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per preguntar si aquesta sessió tenia caràcter  
públic, contestant el Sr. Alcalde Accidental, que això s’ha d’acordar ara, i 
l’Alcalde fa la proposta de què el Ple sigui a porta tancada, per problemes 
d’ordre públic.  
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per sol.licitar que el plenari sigui públic i 
que els doni confiança al bon comportament de la ciutadania, i si els 
ciutadans no respecten el cerimonial i la importància d’aquest plenari, 
evidentment, assenyala, l’Alcalde haurà d’actuar en conseqüència, però crec 
que d’entrada no ens hem d’acovardir davant de res, i les sessions han de ser 
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públiques, per a tothom, entre altres coses, perquè la indumentària de les 
persones no predeterminen el seu comportament, i potser que hi hagi 
ciutadans que no tinguin res a veure, fins i tot, amb les persones que he dit 
abans, que vulguin assistir al plenari i creiem que això és prejutjar a les 
persones, de manera que considerem que no ens hem d’acovardir de res. 
       
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde Accidental, per manifestar 
que no es prejutgen a les persones i per això, no es deixa passar només que 
als funcionaris, a la premsa i als partits polítics. Allò que tu estàs plantejant, 
indica, si que és prejutjar a les persones, i aquest no passa perquè té una 
determinada indumentària, i aquest no. Per tant els plens o són a porta oberta 
o són a porta tancada, no a mitja porta oberta. Allò que també és veritat és 
que els ciutadans que s’estan manifestant aquí, han donat determinades 
proves durant aquests dies, ja que han tombat dues vegades a l’Ajuntament, 
han anat a casa d’un Regidor a empastifar-li tota la casa de pasquins, i per 
tant és més fàcil, també per qüestions d’ordre públic, no deixar-los passar que 
després fer intervenir a la policia i treure’ls del Ple. Per tant l’Alcaldia proposa 
al Ple que es faci a porta tancada. 
 
 Continua el Sr. Martínez, preguntant si hi ha algun vot en contra. 
 
  VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació és aprovat per majoria absoluta dels assistents, 
amb el vot en contra dels Portaveus dels Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, 
senyors Joan Tardà i Coma, i Ignacio Flórez Barrón, respectivament.  
 
 En segon lloc per part del Sr. Martínez es sotmet a la consideració 
del Ple l’aprovació i el seu tràmit com punt d’urgència, d’una declaració 
institucional de tots els Grups Municipals, referent a l’atemptat que va succeir 
recentment a Madrid, el text literal de la qual és el que es transcriu a 
continuació:  
 
 
 “Arran de la proposta de Moció presentada per la Portaveu del Grup 
Municipal del PP, Sr. Mª Isabel Espinosa, referent a l’atemptat del altre dia a 
Madrid, ens ha semblat més convenient, un cop consultat amb ella, fer una 
declaració institucional, a la qual espero donin suport tots els Regidors i 
Regidores d’aquest consistori.  
 
 Malauradament hem pogut comprovar que l’anunci del final de la 
treva d’ETA no era només una amenaça sinó una dura realitat, que fa que tota 
la ciutadania constati, que el terrorisme sols fa que intentar impedir que la 
immensa majoria del poble puguem discutir d’una forma legítima, totes les 
propostes de solució que ens permetin viure en pau i convivència. 
 
 També volem fer arribar el nostre condol a la vidua i familiars del 
Sr. Pedro Antonio Blanco. Així com condemnar amb la major fermesa 
qualsevol acte terrorista.”   
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 Si esteu tots d’acord, ho faríem com a declaració institucional, diu 
el Sr. Alcalde Accidental.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm.  14/99, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 23 de desembre de 1999. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, Sr. Joan Tardà i Coma, per manifestar que a la pàgina 41 en la relació 
de votació apareix el seu nom com a abstenció, quan en canvi va fer un vot 
afirmatiu. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que també al mateix 
paràgraf, apareix la Portaveu del Grup Municipal del PP, Sra. Mª Isabel 
Espinosa, quan ella no estava present en aquell Ple. 
 
 També dir, continua manifestant la Sra. Romero, que a la pàgina 
49, tercer paràgraf, posa Portaveu, quan el Sr. Arnau Funes encara no és el 
Portaveu. 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 ESMENES APROVADES 
 

- Pàgina 41 tercer paràgraf, quedarà redactat de la manera següent: 
 
 “Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta 
dels assistents amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal del 
PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio 
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Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio 
García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, 
senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez; i del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; 
i amb l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal del PP, senyors Alberto 
García Llorente i Antonio Naranjo Hijos; del Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; i, del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón.” 
 
 
 - Pàgina 49, tercer paràgraf, ha de dir: 
 
 “En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero”.  
 
 
 
 
 2.- Ratificar els decrets i resolucions de l'Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació, 
es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l'Alcaldia, com a conse-
qüència de la seva urgència, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm.   35/00 de data 12 de gener 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre 
d’enguany, amb el número 5086/99, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Municipal de la Cultura, modificat posteriorment 
per Decret de l’Alcaldia número 5810/99, d’1 de desembre. 
 
 Atès que mitjançant escrits de dates 10 i 17 de desembre últim, la 
senyora Dolors Freixenet i Mas, en nom propi, i el senyor José Tejado Martín,  
en nom de l’Entitat  Dansa i Ritme, han comunicat a aquest Ajuntament la 
seva renúncia a formar part del Ple de l’esmentat Consell. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
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HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5086/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de deixar sense efecte la designació de la senyora Dolors 
Freixenet i Mas, i del senyor José Tejado Martín, com a  Vocals titulars del Ple 
del Consell Municipal de la Cultura, en representació de personalitats de 
reconegut prestigi del món cultural de la ciutat i de l’Entitat Dansa i Ritme, 
respectivament. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidents i Secretari del 
Consell Municipal de la Cultura, i a les persones interessades, als efectes 
escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 

2.2.- Decret núm. 46/00 de data 13 de gener 
 
 “Vist l’escrit presentat el dia 29 de desembre de 1999, en el Registre 
General d’Entrada d’aquest Ajuntament, pel qual els Regidors del Grup 
Municipal del Partit Popular, senyors Alberto García Llorente i Antonio 
Naranjo Hijos posen en coneixement d’aquesta Alcaldia la seva decisió de 
donar-se de baixa de l’esmentat Grup Municipal, al que fins ara havien estat 
adscrits en funció de la llista electoral amb la que varen concórrer a les 
passades Eleccions Locals i de passar a formar part del Grup Municipal Mixt, 
amb efectes del dia 1 de gener d’aquest any, en conformitat amb el que 
disposa l’article 48.5 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim 
Local de Catalunya. 
 
 Atès que en virtut de l’esmentat precepte, el Grup Municipal Mixt 
queda automàticament constituït a partir del dia 1 de gener d’enguany, el que 
comporta la necessitat de que, mitjançant Decret d’aquesta Alcaldia es 
realitzin les modificacions corresponents en relació amb la composició de les 
Comissions Informatives d’aquest Ajuntament, a efectes de regularitzar en 
elles la representació del Grup Municipal del Partit Popular i d’incorporar la 
representació del Grup Municipal Mixt, en la mesura en que, en conformitat 
amb el que disposa l’article 20.3 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, Reguladora de 
les Bases del Règim Local, tots els Grups Polítics Municipals tenen dret a 
participar, mitjançant la presència de Regidors i Regidores pertanyents a 
aquests, en els òrgans complementaris de l’Ajuntament que tinguin per funció 
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l’estudi, informe o consulta dels assumptes que hagin de ser sotmesos a la 
decisió del Ple. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les facultats que legalment 
té conferides 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Modificar, en els termes següents, la composició de les 
Comissions Informatives permanents i de la Comissió Especial de Comptes 
d’aquest Ajuntament, que a continuació es relacionen: 
 
 

 Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació: 
 
 - Grup Municipal Mixt:   senyor Antonio Naranjo Hijos 

 - Grup Municipal del Partit Popular: senyora Ma. Isabel Espinosa 
       Fernández 
 
 
 Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda: 
 
 - Grup Municipal Mixt:   senyor Antonio Naranjo Hijos 

 - Grup Municipal del Partit Popular: senyora Ma. Isabel Espinosa 
       Fernández 
 
 

 Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi  
 Ambient: 

 
 - Grup Municipal Mixt:   senyor Alberto García Llorente 

 - Grup Municipal del Partit Popular: senyora Ma. Isabel Espinosa 
       Fernández 
 
 

 Comissió Informativa de Serveis a la Persona: 
 
 - Grup Municipal Mixt:   senyor Antonio Naranjo Hijos 

 - Grup Municipal del Partit Popular: senyora Ma. Isabel Espinosa 
       Fernández 
 
 
 Comissió Informativa Municipal de Patrimoni Arquitectònic i Històric  
 Artístic: 
 
 - Grup Municipal Mixt:   senyor Alberto García Llorente 
 - Grup Municipal del Partit Popular: senyora Ma. Isabel Espinosa 
       Fernández 
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 Segon.- Aquestes modificacions de la composició de les Comissions 
Informatives d’aquest Ajuntament, tindran efectes a partir del dia d’avui. 
 
 Tercer.- Notificar aquest acord als/les interessats/des, als Regidors 
o Regidores Presidents/tes de cadascuna de les Comissions Informatives 
afectades i als Secretaria i Secretàries delegats d’aquestes, així com al 
Departament d’Organització i Recursos Humans i a l’Interventor Municipal, 
pel seu coneixement i efectes. 
 
 Quart.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament, en la 
pròxima sessió que tingui lloc, a efectes de la ratificació de la modificació de la 
composició de les Comissions Informatives afectades.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 2.3.- Decret núm. 179/00 de data 21 de gener  
 
 “Vist  el  Reial Decret  número  64/2000,  de 17 de gener, dissolució 
del Congrés dels Diputats i del Senat i de convocatòria d’Eleccions a celebrar 
el dia  12  del mes  de març d'enguany, i atès que,  en  conformitat  amb 
l'article  56.1 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de  juny, del  Règim Electoral 
General,  en la seva  redacció  actual,  aquest Ajuntament, dins dels set dies 
següents a la  convocatòria, està  obligat a comunicar a la Junta Electoral de 
Zona  els emplaçaments  disponibles  per la col.locació  gratuïta  de cartells,  a  
efectes de la celebració de  la  corresponent campanya  electoral  per  part  
dels  diferents  candidats, partits,  federacions,  coalicions  o  agrupacions  
que  es presenten a les Eleccions. 
 
   Per  tot  això aquesta Alcaldia, en  ús  de  les atribucions  que 
legalment tinc conferides, i als  efectes previstos en els articles 55 i 56 de 
l’esmentada  Llei. 
 

HE  RESOLT 
 
    Primer.- Reservar com a llocs especials per  la col.locació   
gratuïta  de  cartells  corresponents  a   la campanya electoral relativa a les 
Eleccions dels membres del Congrés dels Diputats i del Senat, convocades 
mitjançant Reial Decret 64/2000, de 17 de gener, els següents espais: 
 
EMPLAÇAMENTS                                    LLOCS                     SUPERFÍCIES 
 

Mn. J. Verdaguer, 57                    1         24  M2. 
Mn.J.Verdaguer/Verge del Pilar  1         24   ". 
Avgda. R.Argentina/Avgda.S.Ildefons  1 24   ".  
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Ctra. d'Esplugues/S. Allende               1 24   ".  
 
 
 Segon.- Comunicar  el present Decret a  la  Junta Electoral de 
Zona,  mitjançant  certificació  acreditativa del  mateix, i    elevar-lo al Ple 
d'aquest Ajuntament  en  la primera sessió que se celebri per la seva 
ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 2.4.- Decret núm. 218/00 de data 21 de gener 
 
 “Vist l'informe emes pel Departament d'Organització i Recursos 
Humans, referent a l'aplicació de l'increment retributiu al personal funcionari, 
laboral i eventual  d'aquest Ajuntament, per a l'exercici 2000,  
 
 Atès el que preveu l'article 20 de la Llei 54/99, de 29 de desembre, 
de Pressupostos Generals de l'Estat per  a l'exercici 2000, 
 
 Atès el que preveu l'apartat quart de l'article 17 de les Bases 
d'Execució del Pressupost del 2000,  
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia d’Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Donar compliment al que preveu l'article 20 de la Llei 
54/1999, de 29 de desembre, referent a l'aplicació de l'increment del 2 % 
sobre les retribucions establertes al personal funcionari, laboral i eventual  per 
a l'exercici 2000, referides al lloc de treball, antiguitat, incentius de 
productivitat, inclosa la paga de març i complements específics per delegació 
de funcions, a partir de la nòmina del mes de gener de 2000. 
 
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que entén que això és un increment 
per norma, però independent del que després s’aprovi en el conveni que s’està 
discutint. Contesta el Sr. Alcalde Accidental, que és l’increment resultant de 
l’aplicació dels pressupostos generals de l’Estat, independentment del que 
s’està negociant en el conveni.  
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 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 

 
 3.- Proposar a l’òrgan municipal competent el nomenament de 
la persona encarregada d’assumir la Direcció de l’Emissora Municipal 
Ràdio Cornellà, per tal que s’efectuï la seva designació en conformitat 
amb les disposicions legals vigents. 
 
 DICTAMEN 
 
 “En sessió que va tenir lloc el passat 23 de desembre de 1999, el Ple 
Municipal va aprovar una moció relativa a l’Emissora Municipal; mitjançant la 
qual es va acordar iniciar un procés d’estudi per establir un nou marc 
organitzatiu i reglamentari dels mitjans de comunicació audivisuals 
municipals, i, a tal efecte, realitzar una consulta als Grups Polítics Municipals,                        
per arribar a una proposta consensuada sobre la persona encarregada 
d’assumir la direcció de l’Emissora Municipal. Així mateix, es va acordar 
establir que en cas de no assolir-se un acord, es proposaria el seu 
nomenament a la sessió plenària d’aquest mes de gener. 
 
 Malgrat les diverses consultes efectuades amb tots els Grups 
Polítics, i, no ha estat possible un acord unànime sobre la persona a designar 
per la disconformitat manifestada per un Grup Municipal. 
 
 Atès que el funcionament òptim d’aquest servei demana atribuir les 
tasques de coordinació i gestió directiva del servei, sense més dilació per tal de 
no provocar un buit que pogués pertorbar la prestació d’aquest servei d’àmplia 
repercussió  a la població d’aquesta Ciutat. 
 
 Per aquests motius el President de la Comissió Informativa 
d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple Municipal prendre el següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Proposar a l’òrgan municipal competent el nomenament de 
Rocío García Pérez, com a persona encarregada d’assumir la Direcció de 
l’Emissora Municipal Ràdio Cornellà, per tal que s’efectuï la seva designació en 
conformitat amb les disposicions legals vigents.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació  es fa una 
explicació del punt manifestant que en el Ple del mes de desembre, arran 
d’una Moció del Grup Municipal d’ERC, el Grup Municipal Socialista va 
entendre que havia possibilitats d’arribar a acords, perquè dins del marc de 
Catalunya ja s’està treballant per intentar trobar polítiques i acords de 
consens sobre com han d’estar gestionats els mitjans audiovisuals, i ja vàrem 
explicar en aquell Ple, com consta a l’acta que hi ha tota una sèrie d’acords al 
respecte en el Parlament de Catalunya i també en altres organismes com el 
Consorci de Comunicació Local. Vam creure convenient,  també per una 
situació molt conjuntural produïda per una vacant,  intentar consensuar amb 
els grups municipals el perfil i la persona que haura de dirigir en el futur 
l’emissora municipal, tal com expressava la moció que aprovaven tots. 
 
 I, a més a més, continua dient el senyor Balmón, en aqueixa 
mateixa moció expressàvem que com en el futur és possible que tinguem un 
altre mitjà, que serà la televisió local, si les coses van bé tècnicament,  ens 
hauríem de veure obligats a redactar un nou marc reglamentari, tant de gestió 
de la ràdio com de la televisió. 
 
 Hem establert contacte amb tots els Grups Polítics Municipals sota 
aquestes premisses, hem explicat quina era la nostra postura, quin era el 
perfil de la persona que considerem oportuna per poder dirigir l’emissora. Hem 
explicat també quina és la persona que nosaltres consideràvem oportuna, i 
hem seguit mantenint allò que també diu la moció: que  en el futur haurem 
d’adequar aqueix marc estatuari a les noves circumstàncies  que es produeixin 
a Catalunya, fruit dels acords que es donin en el Parlament de Catalunya i 
també en altres àmbits, com el Consorci de Comunicació Local. 
 
 Això no obstant, no ha estat possible el consens amb un dels Grups 
Polítics Municipals, i això ha provocat que apliquem allò que estava previst en 
la moció, i és que en cas de què no hagués aqueix consens, portaríem a la 
sessió plenària del mes de gener la proposta per a la designació de la persona 
per part de l’òrgan competent que, en aquest cas, és l’Alcalde.  
 
 Dir, afegeix, que lamentem molt que no haguem pogut assolir 
aquest consens, aqueix era l’origen de la nostra esmena, i serà també el desig 
d’intentar començar a creure que quan es plantegen acords de consens, doncs 
aquest consens és el fi que es persegueix. 
 
 El fet que no sigui possible no impedeix que puguem formular al 
Plenari una proposta d’una persona que nosaltres considerem idònia. Sobretot 
perquè creiem que la trajectòria que ha tingut en els darrers anys la gestió de 
l’emissora de Ràdio Cornellà ha intentat ser una gestió transparent, que 
permet a les Entitats, als Grups Polítics Municipals, i als ciutadans i 
ciutadanes de la Ciutat que puguin utilitzar, sense cap tipus de problema i 
d’impediment, l’emissora municipal per  poder plantejar problemes o 
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iniciatives, o poder participar en la elaboració de programes, com ja hi ha 
entitats que participen en aquests moments. 
 
 Aqueixa és la línia d’actuació que nosaltres creiem que ha de 
continuar tenint la ràdio que és un mitjà social i per tant, crec que ha de ser  
participatiu, i que ha d’estar a l’abast de totes les persones que vivim en 
aquesta Ciutat. Sota aqueixa premissa, hem considerat oportú mantenir un 
perfil similar a la persona que  fins aquests moments estava dirigint-la, i , per 
tant, hem cregut també que abans de buscar alguna persona de fora,  que no 
tingués contacte amb la Ciutat o no tingués un coneixement de tot el que està 
passant a la Ciutat, calia buscar a algú que estigués implicat. En el seu 
moment aquesta persona ja va estar implicada a la gestió de la ràdio, 
treballant com a col.laboradora i posteriorment ha estat en diferents llocs, 
l’últim en el gabinet de premsa de l’Ajuntament. Creiem, a més, ja ho he 
explicat vàries vegades, que és també una promoció,  no és la primera vegada 
que quan tenim alguna vacant d’aquest tipus, busquem primer que es pugui 
cobrir mitjançant persones que estan treballant en l’organització municipal. 
Per això creiem que per la idoneïtat de aqueix perfil i la idoneïtat també 
d’intentar salvar aquestes situacions amb persones que ja estan a dins de 
l’organització i que puguin aportar professionalment altres visions i enfocar-les 
de forma objectiva en aquest treball dins del mitjà de Ràdio Cornellà, nosaltres 
proposem que es designi a la senyora Rocío García Pérez. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Ramon Salabert Parramón. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per dir que ja va manifestar que contra 
aquesta persona no té rés en absolut , tot el contrari, li sembla una persona 
capaç de desenvolupar un bon treball, i que les coses no empitjoraran, sinó 
que poden, fins i tot, millorar en la gestió de la ràdio.  
 
 L’únic tema que ha qüestionat, continua dient el senyor Flórez, és 
que aqueixa persona, com anteriorment havíem també defensat, hagi de ser 
sempre un càrrec de confiança. Em semblava molt bé que hagués una 
promoció interna i que no s’hagués d’anar a fora a buscar una persona, sinó 
una persona que efectivament està vivint en el camp de la informació dins de 
l’Ajuntament, ben relacionada amb la Ciutat i totes aquestes qüestions 
considero que són totalment eficients. Aquesta persona en aquest moment no 
és, o no era càrrec de confiança i passa a ser-ho  en aqueix període que vagi a 
estar allà fins que canvien les coses amb això de la televisió. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que llegirà un petit text, justament 
per evitar males interpretacions o interpretacions interessades i justament 
perquè hi ha sobre la taula, o aquí a la sala un nom, convé ser molt curosos, 
per això diem : 
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 “En primer lloc volem deixar novament constància de quelcom que 
ja vam fer palès públicament en la sessió plenària del mes passat. La persona 
que presenten les majories polítiques del nostre Ajuntament ens mereix el més 
absolut respecte com a persona i com a treballadora del nostre Ajuntament.  
 
 Ho hem dit públicament i demà mateix, una vegada presa la decisió 
que avui en aquesta instància es decideixi, li ho farem arribar personalment. 
  
 Dit això, volem recordar que el mes passat vàrem presentar una 
moció, una vegada assabentats de la baixa esdevinguda en la direcció de 
l’emissora Ràdio Cornellà, en què se sol·licitava que la nova persona 
encarregada de reemplaçar l’anterior fos elegida per consens de tots els Grups 
Municipals. L’acord entre el nostre Grup i el grup majoritari (que ja preveia de 
dur a terme el nomenament en aquella sessió) en favor de consensuar la 
decisió entre tots, ens ha conduït fins al dia i situació actuals. 
 
 Durant aquests trenta dies passats hem rebut del Govern de la 
ciutat dues propostes que a grans trets vénen a ser:  nomenar la mateixa 
persona a la qual feien referència el mes anterior i el compromís, reconec que 
no sé si és la paraula adequada, d’iniciar, paral·lelament a tot allò que es 
disposi en d’altres òrgans de nivell superior respecte als mitjans de 
comunicació públics, un procés que significarà una major transparència, 
control o participació en la gestió dels mitjans de comunicació municipals (la 
qual cosa s’evidenciaria amb la posta en funcionament de la televisió local). 
 
 El Grup Municipals d’ERC considera que el debat sobre l’objectivitat 
dels mitjans i llur necessària imparcialitat no solament resta inacabat en el 
nostre Ajuntament, sinó que a més patim grans dificultats per tirar-lo 
endavant. Esperàvem durant aquests dies que per part del govern, 
s’interpretés la voluntat de consensuar  com un oferiment de revisió d’alguns 
dels punts que nosaltres objectem (i que repetidament hem reproduït en les 
mocions presentades). Doncs, res de res. A parer dels Grups Municipals 
majoritaris no hi ha res que calgui rectificar o millorar. I en canvi se’ns 
demana que donem crèdit a allò que se’ns diu que es farà en un futur.  
 
 I tot plegat, en el marc de la presentació del nou Reglament que, tal 
com manifestarem  d’aquí a breus moments, redueix encara més la confiança  
política que ens teníem.  
 
 Es per això que anunciem el vot contrari, convençuts que  se’ns 
“obliga” a actuar d’aquesta manera si volem ser conseqüents amb les nostres 
idees en favor de la llibertat de pensament i d’informació dels mitjans de 
comunicació públics. 
 
 La qual cosa no treu que desitgem sort professional a la persona 
nomenada.” 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup els hi  
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sembla bé que es promocioni per donar un càrrec superior a una persona de 
la casa, tenim bones referències de la persona escollida per desenvolupar 
aquest càrrec llavors no posarem cap objecció. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que serem pràctics 
si ja sabem que ho podíeu anomenar per majoria, agraïm que ens consulteu 
però es podia haver fet des de un principi i potser s’hagués estalviat alguns 
malestars. Esperem que en el pròxim consens d’allò que és la ràdio i la 
televisió, els tractes amb els partits s’iniciïn d’una altra manera. A mi, en 
concret, em preocupava que aquest canvi creés una plaça fixa en la plantilla, 
però el Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón, em va treure de l’error, em va dir que no, 
i per tant votem a favor i esperem i creiem que la nova directora seguirà la 
línia de cordialitat i el bon fer de la seva antecessora, vull dir-lo aquí en honor 
a lo que crec, a la qual li donem les gràcies i li desitgem molts èxits en la seva 
nova destinació. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que també van parlar amb el 
Sr. Balmón, i creiem en la política de l’Ajuntament de voler agafar a les 
persones de dins i no haver de recórrer a altres llocs fora de l’Ajuntament. 
Nosaltres, en aquest cas, ho creiem bastant oportú, a part  del currículum que 
ens va estar comentant el Sr. Balmón, creiem que és una persona adequada 
per exercir el càrrec que realitzarà, i, per tant, en cap moment ens oposarem a 
aqueixa designació, o sigui que estem a favor. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup,  també està a 
favor. Creiem que el procés ha estat adequat i que, en principi, el perfil de la 
persona que es proposa també compleix amb totes les exigències que un 
Ajuntament i un càrrec d’aquesta categoria requereix. Jo també li desitjo a 
Rocío que tingui molta sort i que el nivell que ha deixat tan alt Montse, ella ho 
sàpiga  mantenir i millorar, dins de tot lo possible. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que creu que per 
evitar confusions, algunes vegades també quan es demana coherència, s’ha de 
ser coherent amb allò que s’aprova i respecte lo que vàrem aprovar al mes de 
desembre, i és lo que el Grup Municipal Socialista continua plantejant, no 
hem modificat ni una coma d’aqueix acord i, a més, com ha estat explicat a 
tots els Grups Municipals,  en aquests moments hi ha un debat sobre com 
s’han de regular, organitzar, i gestionar els mitjans audiovisuals a Catalunya.  
 
 Intentar alterar aquest acord, o intentar passar altres coses, 
mitjançant aquest acord, crec que és incoherent, i per tant, nosaltres ens 
alegrem que la majoria de Grups Municipals vegin un avanç en aquesta 
proposta, li donin suport. Nosaltres també seguirem sent coherents amb lo 
que hem plantejat en aquella Moció, i el Grup Municipal Socialista, segueix 
dient que veurem si serà possible aqueix consens parlamentari que afecta als 
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temes de mitjans audiovisuals de Catalunya. Nosaltres, com a mínim, 
traslladarem  a la nostra organització  i a la reglamentació dels nostres 
mitjans audiovisuals, allò que s’acordi i es consensui dins del marc del 
Parlament de Catalunya, i aqueixa era la voluntat de la Moció i nosaltres 
pensàvem  que així ho havia entès tothom. Crec que no ha estat entès així per 
tothom i  val la pena recordar que quan es pretén aconseguir el consens s’han 
de fer esforços per entendre les coses i com poder anar avançant, i crec que 
això era un bon espai, un bon punt de referència, i encara que no ha estat 
possible, crec que el suport de la majoria de Grups Municipals i aqueixa 
tendència per intentar treballar i crear un marc a on tothom, ens puguem 
sentir representats, crec que deixa molt clara quina és la voluntat del Grup 
majoritari d’aquesta Corporació. 
 
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que potser no ha pronunciat el 
vot, i que en tot cas, el seu vot és favorable però amb l’explicació que ha donat. 
                        
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 4.- Aprovar inicialment el Reglament Orgànic Municipal. 
 
 DICTAMEN 
 
 “La Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, norma en la que 
es contenen les determinacions de caràcter bàsic del nostre règim jurídic, i la 
Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya, van venir 
a donar contingut precís al dret a l’autonomia que l’article 137 de la 
Constitució reconeix als Municipis, pel que fa a l’àmbit de les nostres 
competències, al fixar, com va assenyalar el Tribunal Constitucional en la seva 
sentència 214/89, de 21 de desembre, una sèrie de directrius que el legislador 
sectorial forçosament  ha de tenir en compte en l’assignació de competències, i 
al reconèixer als Municipis, entre altres entitats locals de caràcter territorial, 
la potestat d’autoorganització, com a potestat reglamentària específica, 
l’exponent màxim de la qual el constitueix la possibilitat d’aprovar un 
Reglament Orgànic Municipal, les determinacions del qual, dintre del marc de 
la legislació bàsica i de la legislació local de Catalunya, preval, en virtut del 
Principi de competència, respecte de les normes reglamentàries estatals o 
autonòmiques que, en aquesta matèria, s’haguessin promulgat o poguessin 
promulgar-se en el futur, donant-se així primacia a l’interès local, en quan a 
organització interna, respecte de l’interès autonòmic o estatal. 
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 En ús d’aquesta potestat, aquest Ajuntament, a l’any 1985, va 
aprovar el seu Reglament Orgànic Municipal, posteriorment complementat i 
modificat mitjançant acords plenaris dels anys 1991 i 1992, que és la norma 
que ha vingut regulant l’organització municipal fins el dia d’avui, en que s’ha 
posat de manifest la necessitat d’emprendre novament la tasca d’adaptar als 
nous temps aquest instrument jurídic, donada la coincidència en el temps del 
recent estrenat mandat municipal i de les modificacions legislatives operades 
en la legislació de Règim Local, com a conseqüència del que s’ha donat en 
denominar, en àmbits jurídics i polítics, el Pacte Local, que va culminar amb 
l’aprovació de la Llei 11/1999, 21 d’abril, de modificació de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local; la Llei 8/1999, de 21 
d’abril, de modificació de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim 
Electoral General; la Llei Orgànica 9/1999, de 21 d’abril, de modificació de la 
Llei Orgànica 9/1983, de 15 de juliol, reguladora del dret de reunió; la Llei 
10/1999, de 21 d’abril, de modificació de la Llei Orgànica 1/1992, de 21 de 
febrer, sobre protecció de la seguretat ciutadana, i la Llei Orgànica 7/1999, de 
21 d’abril, de modificació de la Llei Orgànica 2/1979, de 3 d’octubre, del 
Tribunal Constitucional, donant-se així una satisfacció parcial a les legítimes 
aspiracions del conjunt dels municipis. 
 
 Aquestes circumstàncies, unides a la ferma convicció de que els 
Reglaments Orgànics, respectant el bloc de la constitucionalitat, no han de 
quedar relegats únicament a precisar la legislació de règim local estatal i 
autonòmica, ja que, al ser la potestat reglamentària inherent a l’autonomia 
local que la Constitució garanteix, i estar, per tant, implícita a l’article 137 
d’aquesta, com ha entès el Tribunal Suprem en la seva sentència de 27 de 
març de 1985, es reconeix als municipis un marc propi per a regular, dintre 
del marc de la Llei, les peculiaritats del seu règim d’organització i de 
funcionament, és el que ha portat a aquesta Alcaldia ha encarregar a la 
Secretària General de l’Ajuntament la redacció d’un nou text de Reglament 
Orgànic, que no constitueixi una mera proposta de modificació i adaptació de 
l’anterior, sinó un text més ambiciós, de creació d’un nou instrument 
organitzatiu  que doni resposta al model municipal que, al nostre judici, està 
configurat pel nostre sistema constitucional, en base, no solament al Principi 
d’autonomia local constitucionalment garantit, sinó també al Principi de 
subsidiarietat reconegut per la Carta Europea d’Autonomia Local. 
 
 Vista la proposta de Reglament Orgànic Municipal redactada, per la 
Secretària General d’aquest Ajuntament, en la que s’aborda la regulació de la 
peculiar organització municipal, mitjançant l’establiment d’aspectes tan 
decisius com els Principis inspiradors de l’activitat municipal; les normes 
sobre constitució, vigència i finalització del mandat corporatiu; l’organització 
municipal de caràcter necessari i de caràcter complementari; el règim de 
funcionament i el règim jurídic dels seus òrgans i l’Estatut dels membres de la 
Corporació, i  es regula d’una manera específica la informació i participació 
ciutadana i les normes particulars de procediment administratiu, així com la 
manera en que s’han d’aplicar en aquest Ajuntament, en base als Principis 
d’objectivitat i transparència, celeritat i eficàcia que han de presidir l’actuació 
municipal, amb l’objecte d’establir els canals necessaris per a facilitar la 
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participació de tots els ciutadans i ciutadanes en els assumptes públics 
municipals, i aconseguir així una societat participativa, conscient i 
responsable dels assumptes que els afectin, com autèntics titulars dels drets 
que es deriven d’aquests, dels que aquest Ajuntament és únicament el seu 
gestor. 

 
 Per tot això, el Regidor de l’Àrea d’Interior, Comerç i Comunicació, 
en conformitat amb el que disposen els articles 20, 22.2.d), 24, 47.3.a) 49 i 
70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, 
en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 d’abril, en 
concordança amb els articles 46.1.b), 47, 48, 50.2.d), 112.3.a), 153, 162  i la 
Disposició Final 2ª., de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de 
juny, i la resta de legislació aplicable,  així com els informes emesos en relació 
amb ell per la Secretària General i l’Interventor Municipal,  proposa al Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Reglament Orgànic Municipal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, el text íntegre del qual figura com a 
document annex a aquest acord. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació  de l’esmentat Reglament a informació 
pública i audiència als interessats, per un termini de trenta dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent Edicte en 
el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat, en un 
diari dels de major difusió de la Província i al Tauler d’Anuncis d’aquesta 
Corporació, transcorregut el qual sense haver-se presentat cap reclamació ni 
suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament sense  necessitat de nou 
acord. 
 
 Tercer.- Aprovat definitivament  l’esmentat Reglament, es publicarà 
íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en 
vigència un cop transcorreguts quinze dies a partir de la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, en el que manifesta que aquesta és una aprovació 
inicial, i que hi ha tot un procés, de tramitació. Nosaltres ja ho hem explicat a 
la Junta de Portaveus i en la Comissió Informativa vàrem oferir possibilitats de 
negociar, i de poder arribar a acords al respecte. 
 
 Aquest és un document que ha estat meditat  i  treballat, crec que 
d’una forma bastant coherent. Per a tenir uns quants antecedents, tant la Llei 
Reguladora de les Bases de Règim Local com la Llei Municipal i de Règim Local 
de Catalunya, recullen de forma precisa la possibilitat d’aprovar una norma 
que reguli l’organització municipal per part del Ple. El primer Reglament es va 
aprovar l’any 1985 per aquest Ajuntament, i va ser el primer instrument 
jurídic municipal que regulava aspectes específics que van permetre 
determinar unes noves fórmules  de funcionament. Aquesta norma va ser 
modificada posteriorment en els anys 1991 i 1992.   
 
 El motiu pel qual avui es proposa al Ple l’aprovació d’un nou 
Reglament Orgànic Municipal es  deu principalment a la necessitat d’adaptar 
aquest instrument d’autoregulació municipal  a les diferents modificacions 
legislatives que s’han produït en els últims anys, i, per tant, és convenient 
procedir a la redacció d’un nou document jurídic que reflecteixi en el seu 
articulat totes les normes contemplades en la legislació de règim local i que 
afecten al nostre àmbit d’organització i funcionament.  
 
 Per tant ens trobem davant un Reglament complet en regulació 
jurídica, i que  resulta en la pràctica un instrument clarificador dels 
procediments, de les competències, de l’exercici dels nostres drets i del 
compliment dels nostres deures, del desenvolupament de les diferents esferes 
de participació, i d’establiment d’una ordenació racional, proporcional i amb la 
finalitat d’evitar usos discrecionals que afectin el normal funcionament dels 
diferents òrgans d’aquest Ajuntament. 
 
 Els diferents apartats d’aquest reglament estableixen un model 
municipal inspirat en justificacions objectives i raonables que fomenten la 
desconcentració i s’allunyen de la discrecionalitat reforçant les garanties de 
tothom, regulant de forma clara i precisa els diferents canals de participació i 
control dels assumptes públics municipals; no tan sols allò que fa referència 
als càrrecs electes, sinó també allò que afecte a la ciutadania. En fi, és un 
reglament sòlid jurídicament i adequat als nous temps per proporcionar 
àmbits de decisió política eficaços i aptes perquè no s’alteri la participació de 
ningú en l’orientació de l’acció municipal, i nosaltres seguim oferint, en aquest 
debat, i sobre els punts que es reflecteixen a la majoria de l’articulat a tots els 
Grups Polítics Municipals el mateix consens que hem ofert en altres ocasions, 
la mateixa possibilitat, mitjançant el diàleg d’assolir acords, i dependrà de 
l’habilitat i la intel.ligència de tots que podem trobar al final una síntesi que 
ens apropi,  als uns i als altres. 



19 

 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón per manifestar, en primer lloc, que  el 
senyor Balmón deia que ha ofert la possibilitat d’un diàleg i d’un debat sobre 
el tema, però vull recordar que en la Junta de Portaveus, efectivament, es va 
dir això, abans ja s’havia dit, però dient i deixant molt clar que això era una 
qüestió suficientment meditada i estudiada per part del Partit Socialista, i per 
tant, podia haver algunes qüestions no sé si va dir secundàries o no, però que 
el contingut i l’objectiu del ROM, era el que ells defendrien fonamentalment. 
 
 Vaig a donar lectura, assenyala, a un escrit que passaré a 
Secretaria perquè   quedi clar quin és el posicionament del nostre Grup 
Municipal, sobre aquesta proposta del nou Reglament Orgànic Municipal:    
 
 “Sense  perjudici de què en el transcurs d’exposició al públic 
puguem presentar les al·legacions o esmenes que considerem oportunes, el  
nostre Grup Municipal exposa els comentaris i les raons que creu necessàries 
per explicar el nostre vot (negatiu, per suposat), en l’aprovació inicial del 
Reglament Orgànic Municipal (ROM). 
 
    El projecte de ROM que se’ns presenta actualitza i millora 
determinades qüestions tècniques i reglamentàries, se estén i profunditza en 
una sèrie de lleis i normatives vigents que era necessari recollir, però 
introdueix aspectes de caràcter polític que suposa un retrocés democràtic i 
una limitació, tant per a la oposició com per a la participació ciutadana, 
fonamentant-se en les lleis de 21 d’abril de 1999, aprovades pel govern del PP, 
la qual cosa demostra una falta de coherència política i de voluntat per  
mantenir la màxima pluralitat i una bona harmonia en el nostre consistori. 
 
    Les minories representem a una part dels/les ciutadans/es de 
Cornellà, tenim uns drets i una obligació política i social que exercir i 
mereixem un respecte que amb això es pretén  anul·lar. 
 
    Aquest Ajuntament s’ha distingit per un comportament respectuós i 
cívic, gràcies a  la majoria de l’oposició, que mai hem tingut una actitud 
agressiva,  malgrat que moltes vegades hem sofert la manca de flexibilitat i, 
fins i tot un cert menyspreu a nostres propostes, que sempre han tingut la 
voluntat d’aportar idees i iniciatives que afavoriren a la nostra ciutat i nostre 
poble, donant-se, moltes vegades, el cas de què propostes nostres que han 
estat rebutjades, han aparegut a posteriori, més o menys matisades, com a 
propostes de l’Equip de Govern. En molts aspectes no us heu merescut 
l’oposició que heu tingut. 
 
    Últimament ens havíem cregut que havia una voluntat integradora i 
de col·laboració, per part de l’Equip de Govern, basant-nos en qüestions com 
a: El document “CORNELLÀ SEGLE XXI”…, perquè tots ens comprometem en 
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el desenvolupament i construcció de la ciutat, que aparenta una voluntat de 
diàleg i una predisposició perquè les propostes no es valorin en funció de qui 
les presenta sinó de la seva repercussió positiva per a Cornellà. 
 
    Aquesta  sensació d’avanç i progrés democràtic ha sofert una 
garrotada i ens ha despertat d’un somni i ens ha tornat a la realitat, tot això 
avalat per un arravatament  de legalisme que no afavoreix a ningú i menys a 
la ciutat. Creiem que és molt més important i beneficiós per a la nostra ciutat, 
el mantenir i millorar les relacions en el Consistori que genera una crispació 
per qüestions formalistes. 
 
   Quant a la composició dels grups municipals, entenem que es 
pretén limitar la autonomia i estrangular la capacitat d’intervenció en la acció 
municipal de les minories. Funcionar com un únic Grup, amb representants 
de 3 o 4 formacions, a vegades, radicalment diferents, pot resultar, amb tot lo 
que d’això es deriva, no solament inoperant, sinó molt problemàtic. No volem 
suposar que això sigui una estratègia per  castigar-nos. 
 
   D’altra banda, des del punt de vista econòmic i de disponibilitat 
d’espai i de mitjans, suposarà un impediment insalvable. Pensem el que 
ocorreria en aquest moment, amb cinc opcions en un sol despatx, amb un 
ordinador i  altres qüestions inherents a la gestió i al treball. 
 
   Igualment passarà amb el portaveu i la representació del grup, amb 
el temps d’intervencions en els Plens i amb les limitacions que pretengueu  
imposar-nos pel que fa  a mocions, precs i preguntes… 
 
   Altra qüestió aberrant, que suposa un abús i una injustícia, és lo 
que proposeu  per l’espai d’expressió de cada grup polític en el Butlletí 
“Cornellà Informa”: que sigui en funció de la representació municipal que, a 
més correspondria al portaveu. I els altres què?, la qual cosa us donaria a 
vosaltres el doble que a la resta dels grups, màxim si tenim en compte la seva 
utilització partidista. Tant us molestem? 
 
    Quant al TÍTOL OCTAU. 
   
 Es parla de facilitar la màxima informació i de potenciar la 
participació ciutadana, però, contràriament, es deroguen alguns apartats que 
figuraven a l’antic ROM, encara que no s’havia fet usos d’ells.  Per exemple: el 
Reglament Regulador dels Consells de Zona, aprovat en Ple del 24/7/1986, 
que havíem demanat, des del nostre Grup, mitjançant una Moció del 23 de 
juliol de 1999, que es fessin realitat. 
 
   Quant a l’article 19 de l’anterior ROM, no es deroga, però 
desapareix del nou ROM, malgrat que mai s’ha fet realitat. Diu: que cada any 
s’ha de celebrar un Ple Municipal per debatre “L’Estat del Municipi”. Un 
element d’extraordinària importància, perquè el desenvolupament de Cornellà 
sigui discutit i analitzat, en lo positiu i  lo negatiu, per tots els grups 
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municipals i, fins i tot, més enllà. Precisament era una qüestió que el nostre 
grup tenia pensat sol·licitar aquest any.” 
                       

 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que el seu Grup també ha 
optat per redactar un document per tal que sigui transcrit literalment en el 
Llibre d’Actes, i diu així: 
 
 “Fa sis mesos que som a l’Ajuntament. Des del primer dia hem 
intentat dur a terme el nostre compromís amb els electors de ser una oposició 
d’esquerres ferma i contundent i, alhora, educada i assenyada.  Es per això 
que  fem una tasca de fiscalització del govern de la ciutat i, paral·lelament,  li 
hem aportat idees i iniciatives per tal d’enriquir el debat i l’obra de govern. 
 
 Estem convençuts que, per tal que una institució democràtica 
acompleixi la seva tasca adequadament, cal que el bon govern de qui n’ostenta 
la responsabilitat executora vagi acompanyat d’una oposició que acompleixi 
també les seves responsabilitats. 
  
 Es per això que considerem que alguns continguts del Reglament 
Orgànic Municipal a aprovar genera una nova situació que  altera 
profundament l’assoliment d’aquest objectiu. Més encara, si tenim present 
algunes circumstàncies col·laterals: 
 
 1.- Que el Grup Municipal del PSC d’ençà fa anys rep un suport 
electoral aclaparador  per part de la majoria de la ciutadania que li permet 
materialitzar abastament els seus objectius polítics. 
 
 2.- Que convenim que aconseguir una major  participació i 
implicació de la ciutadania en els afers públics constitueix un repte per a les 
forces d’esquerra. 
  
 3.- Que en els inicis d’aquest nou mandat el nostre Grup va ser 
convidat per la majoria política actual a formar part del Govern, en entendre 
que compartíem algunes  afinitats polítiques. 
 
 Afirmem que el Reglament que se’ns presenta és un atac polític a 
les minories i, en conseqüència,  als ciutadans que representem ja que, si fos 
aprovat, la capacitat per expressar les nostres opinions i per aportar la nostra 
modesta col·laboració restarà força limitada.  
 
 Hem extret del projecte que se’ns ha presentat  algunes notes que 
ens han portat a concloure el suara esmentat. A títol d’exemple valguin:  
 
 L’intent de substitució de  la qualitat i la voluntat de  feina ben feta 
continguda en  les mocions presentades, així com el de precs i preguntes, per 
un criteri de nombre atempta contra el sentit comú, i l’esperit de treball i 
participació que han de guiar  la nostra actuació. 
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 L’actitud de fer fora del debat del Plenari assumptes que afecten 
directament a la ciutadania, per bé que puguin no ésser de l’estricta 
competència municipal, a més d’argument poc modern,  nega l’exercici del 
lliure albir dels regidors. 
 
 L’afany per posar terminis per plantejar al Plenari una moció ja 
rebutjada anteriorment és negar la possibilitat de rectificar, modificar i 
millorar unes conclusions anteriors. 
 
 L’aspiració d’assignar la quantitat d’espai reservat als Grups 
Municipals en la revista municipal Cornellà Informa en funció de la 
representativitat electoral només pot ser interpretat com una actitud de por i 
vergonya davant la lliure expressió de les idees dels altres. 
 
 La voluntat de prohibir la cessió de l’espai reservat als Grup 
Municipals en la revista Cornellà Informa a persones físiques o jurídiques de 
la ciutat, tenint en compte que avui per avui existeix un debat obert sobre com 
millorar l’objectivitat, la participació i el control democràtic dels mitjans de 
comunicació escrits i audiovisuals de caràcter públic, ens fan reviure 
mentalitats censuradores més pròpies d’altres temps.  
 
 Aquestes notes exposades, repetim-ho, a manera d’exemple, 
culminen en el requisit fins ara inexistent d’assolir dos regidors per formar 
Grup Municipal. Aquest fet, sense cap mena d’embut, volem proclamar que és 
un intent d’arraconar les veus disconformes de manera definitiva. Solució 
reaccionària per fàcil, per partidista i perquè en res millorarà la necessària 
implicació de tota la ciutadania en la vida política de l’Ajuntament, tot 
contribuint a divorciar-nos cada vegada més dels electors i tot facilitant la 
consolidació d’un pensament reaccionari que ens indigna que associa 
“política” a “trampa” i “polítics” a “vividors”. 
 
 És per tot això que volem manifestar el nostre desconcert davant 
d’aquesta iniciativa. Desconcert que va acompanyat de profunda tristesa i 
indignació.  Amb tot, fem una crida a la ciutadania a rebel·lar-se davant 
d’aquesta proposta i ens comprometem a denunciar-la políticament i a 
emprendre les accions que en dret ens emparin.” 
 
 A continuació intervé el Sr. Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar el següent: 
 
            “Convergència i Unió és una coalició política que sempre s’ha 
caracteritzat  per ser dialogant.  Nosaltres tenim unes profundes conviccions 
democràtiques fonamentades en la participació dels ciutadans i ciutadanes a 
través de les entitats, la societat civil i els grups polítics. 
 
             Nosaltres, igualment com altres grups polítics, vam lluitar per a 
recuperar la democràcia, perquè creiem en la llibertat de les persones, la 
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llibertat d’expressió i ara, vint anys després, veiem que s’ha de mantenir viva  
aquesta lluita quan algú intenta limitar-les. 
 
             Els ajuntaments són l’instrument més proper al ciutadans i 
ciutadanes en el què significa representativitat i participació, per tant tenen 
l’obligació socio-política de facilitar aquesta representació posant a l’abast de 
tothom  els instruments útils per a fer real aquesta participació i 
representativitat. 
 
             Nosaltres creiem que aquest ROM, principalment en el seu capítol II, 
vulnera els principis d’objectivitat de què es parla en el preàmbul del 
reglament i que limita les competències dels Grups Municipals per a exercir 
plenament la tasca per a la qual vam ser elegits; creiem que hi ha articles que 
no s’ajusten a la Llei i dels que presentarem les oportunes al·legacions en el 
termini legal establert, i  per aquesta raó  a la votació d’avui el nostre 
posicionament és el de l’abstenció, que s’ha d’interpretar com un vot de 
confiança a l’equip de Govern, a l’espera de què les nostres al·legacions 
assoleixin els efectes desitjats i que aquest ROM mereixi l’aprovació de tots els 
Grups Municipals.” 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández per manifestar que el seu Grup 
Municipal veu en aquest document que  la part legal,  és impecable, però que 
hi ha poca voluntat política i falta de compromís d’aquest govern amb els 
pactes signats en altres estaments. 
 
 Aquest Reglament és un exponent clar de la prepotència de les 
majories, que exerceix la seva força en detriment dels drets de les altres forces, 
crec que tampoc s’ha d’oblidar que també representem al poble de Cornellà, i 
és a aquest poble al que se li estan retallant els seus drets.  
 
 Per a nosaltres hi ha dues mesures,  una és a la pàgina 45 que és 
sagnant, la creació del Grup Mixt que aglutinaria vàries forces que no arribin 
al límit que vostès, com a govern han marcat, potser aquesta mesura una 
torre de Babel amb l’única finalitat de restar força i perpetuar l’entramat que 
exerceix el PSC en aquesta Ciutat. 
 
 Una altra és la censura en el Butlletí Municipal, no té prou aquest 
Govern Municipal amb omplir les pàgines amb les seves obres i miracles, sinó 
que es pretén reduir encara més l’espai dedicat a la resta de Grups que ja per 
sí mateix és reduït.  
 
 El nostre Grup, continua dient la senyora Espinosa, presentarà 
al.legacions i votarem en contra. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alberto García Llorente,  com a Portaveu 
del Grup Municipal Mixt, per manifestar que des del  Grup Mixt, en principi, 
votarem d’acord amb el planing de l’aprovació inicial del Reglament, per varis 
motius. El primer motiu és que és un Reglament, que com molt bé ha dit el 
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Portaveu del Partit Socialista, s’emmarca dins de la Llei i dels espais 
d’expressió dels Grups Municipals. Creiem des del Grup Mixt, que en cap 
moment l’Equip de Govern s’ha inventat res, perquè el que és el tema de 
l’espai d’expressió s’utilitza en altres àmbits, com la  Generalitat, i s’utilitza en 
molts municipis, tant dins com fora de Catalunya. 
 
 I pel que respecta al tema dels Grups Municipals, crec que aquest 
Ajuntament no ha de ser diferent a la resta d’Ajuntaments d’Espanya, per tant 
votem a favor per què considerem que són idees adequades dins de la legalitat. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup creu que és 
un document, com ho presentava el Portaveu del Grup Socialista, que ha 
reportat una feina important i que sobretot el que fa és un recull de tota la 
normativa existent, i que té com objectiu arribar a un consens ampli, un 
consens polític de tots els Grups Municipals.  
 
 Crec, continua manifestant la senyora Romero, que en aquest sentit 
és un document que encara es podrà perfilar una mica més en el temps 
d’exposició pública. En aquest temps podrem fer al.legacions cada Partit com 
ja ha expressat abans algun d’ells, i nosaltres mateixos també farem algunes 
al.legacions, en el sentit de fer-lo d’una manera que es pugui arribar al 
consens total, perquè voldríem que fos un Reglament, una normativa interna 
que es pogués assumir per tothom, com va ser el primer Reglament  Orgànic 
d’aquest Municipi l’any 1985, tot i que les circumstàncies són molt diferents i 
els partits que conformen aquest Consistori són diferents dels que hi havien 
abans. 
 
 Nosaltres creiem que té dos punts conflictius bàsicament. Per una 
banda que recull la legalitat actual,  però que sí que ens adonem que afavoreix 
d’alguna manera als Grups majoritaris, per tant intentarem presentar alguna 
esmena, o al.legació per veure de quina manera es pot recollir també la 
voluntat expressada a les eleccions pels propis votants. 
 
 L’altre punt conflictiu, és la qüestió del transfuguisme, qüestió que 
com més endavant ja veurem, quedarà recollida en les mocions que s’han 
presentat després, i que estan recollides. Hi ha un document que recull un 
pacte que es va aprovar a Madrid, pels tretze partits que conformaven el 
Congrés en aquell moment, i que ho va aprovar tothom, per tant, es tracta 
també de què a qui li pertoca desenvolupi algunes de les Lleis o algun dels 
acords que es decideixen que després apliqui la Corporació Local i que ells no 
donen peu de com s’ha de fer. 
 
 Per tant el Grup Municipal d’IC-V, inicialment donarem suport a 
aquesta aprovació inicial, ja que creiem que és un bon document, que recull 
tota la feina que s’ha fet en aquest municipi des de fa molts anys, i està dintre 
de totes les normatives legals que hi ha en aquest moment, i per tant, en 
aquest sentit és totalment irreprotxable, i tot i així com he dit abans, sí que 
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pensem que podem fer alguna al.legació, alguna esmena en el sentit de poder 
arribar a un consens entre tots els Grups. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que no hi ha res més reaccionari que 
pretendre obviar d’on emana la representació de les persones que hi som aquí, 
i no hi ha res més reaccionari que pensar que solament les majories tenim 
temptacions, les minories també tenen temptacions des d’una pretesa fragilitat 
com creure que sempre la seva actitud és la que ha ser acceptada 
continuament, per part dels qui tenim la majoria. 
 
 Les majories i les minories no les tenim d’una forma involuntària, 
les obtenim d’un valor molt més universal que el que estem aquí discutint, que 
és el vot dels ciutadans i ciutadanes d’aquesta Ciutat, i  no trobaran ni un sol 
article que canviï la mesura de la representació que tenim els Grups 
Municipals en aquest Ajuntament, ni un sol article limita el dret dels Regidors 
que estem aquí. 
 
 Les acusacions de prepotència, crec que estan fetes des de la 
ignorància, sobretot per l’entorn que tenim, i resulta curiós que en aquests 
moments que estem en un escenari quasi electoral, es facin aquestes 
acusacions per part del Grup del Partit Popular. Nosaltres hem intentat evitar 
temptacions, i per això hem intentat regular tot allò que és possible, d’una 
forma encertada, o també amb els nostres errors, no ens lamentem d’això. 
Però, evidentment, no hi ha rés de limitació dels drets de ningú, i si alguns 
Grups s’anticipen al que pot passar a l’any 2003, doncs allà ells amb la seva 
vocació de seguir sent minories, però això, a l’igual que com amb d’altres 
parlaments, solament serà producte de la decisió lliure dels nostres 
conciutadans. 
 
 Nosaltres hem intentat generar un model que permeti que el Ple 
sigui allò que és, i el Ple és allò que és derivat del pacte local, i creiem que això 
s’ha de reforçar, però reforçar no significa des de la discrecionalitat, sinó des 
d’una regulació que permeti  regles del joc clares per a tothom. I també 
pensem que les Comissions Informatives han de jugar un paper important 
també en la gestió d’aquest municipi; i és en aquest sentit que jo crec que 
estan vostès cometent un error. Algunes vegades hi ha desconeixement, 
algunes vegades les minories han de ser menys obtuses i fer-los entendre als 
altres com podem posar-nos d’acord, perquè sinó els pot passar el mateix que 
al coronel del llibre de García Márquez, que al final vostès no tinguin qui els hi 
pugui escriure. 
 
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que simplement vol dir que  
nosaltres el que defensem és que sigui un Reglament que permeti a les 
minories tenir tota la seva representació i tenir els espais que els hi 
correspongui i la capacitat, i no estem ara prejutjant. Això ho fem no en funció 
de què arribem a ser minories, sinó en funció del què volem que per a qui 
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sigui minoria, i que ningú es pensi que va a estar tota la vida en el cim, que 
desgraciadament, o  afortunadament, millor dit, torres més altes han caigut.                            
                
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta  
dels assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, del Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, i del Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i, amb l’abstenció del Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 5.- Aprovació provisional de la modificació puntual del Pla 
General Metropolità 1976, relativa a la definició i regulació 
d’equipaments de tipus Residencial-Hoteler, a la parcel·la d’equipaments 
E-4 del Pla Parcial Camp de l’Empedrat. 
  
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l'expedient incoat per a la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976 , relativa a la definició i regulació de l’Equipament de 
tipus “Residencial-Hoteler”, en la parcel·la d’Equipaments E-4 del Pla Parcial 
Camp de l’Empedrat de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l'acord plenari de data 30 de setembre de 1999 mitjançant el 
qual s’aprovava  de forma inicial  l’esmentada  Modificació així com la seva 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província , el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya i el Periódico de Catalunya, en dates 27-10-99, 11-
11-99 i 25-10-99 respectivament, per un termini d’un mes. 
 
 Atesos els informes favorables de la  Generalitat de Catalunya 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques Direcció General de 
carreteres  i del Ministeri de Foment Direcció General de carreteres de la 
Demarcació de carreteres de l’Estat de Catalunya , així com els de la 
Secretària General i de la Cap del Departament Administratiu d'Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures. 
 
 Vistos els articles 55 i 59 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol 
pel qual s'aprova la refosa del textos legals vigents a Catalunya, en matèria 
urbanística. 
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 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, així com el dictamen de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, el Regidor Delegat  
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 

   Primer.- Aprovar provisionalment la Modificació Puntual del Pla 
General Metropolità de 1976, relativa a la definició i regulació de l’Equipament 
de tipus “Residencial-Hoteler”, en la parcel·la d’Equipaments E-4 del Pla 
Parcial Camp de l’Empedrat de Cornellà de Llobregat. 
 
           Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva 
 
          Quart.- Notificar el present acord els interessats, a efectes de 
motivació, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que com saben és la qualificació per ús hoteler d’una 
parcel.la que hi ha al costat de la Ronda de Dalt, que té per objectiu dotar a la 
nostra Ciutat, de més equipaments hotelers, i esperem que acabi bé i amb 
l’adjudicació per fer un hotel de quatre estrelles i 150 habitacions. Així la 
Ciutat comptarà amb més de 400 places hoteleres, que ja és una xifra que té 
una certa consonància amb la importància de la nostra Ciutat. 
 
 No hem tingut al.legacions, assenyala, i hi ha l’informe favorable de 
Carreteres, i, si avui s’aprova, com nosaltres esperem, penso que estarem en 
condicions per al mes de juny  portar al Ple el Plec de Condicions per a la 
adjudicació de l’hotel. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 6.- Informe sobre el desenvolupament urbanístic de la zona 
Alps. 
 
 DICTAMEN 
 
 “El  Pla Especial Alps és una intervenció urbanística, d’iniciativa 
pública, que representa un canvi qualitatiu de “fer ciutat” i que es convertirà 
en l’eix coordinador de la ciutat origen (cas antic), denominat sector sud amb 
el Cornellà Nord. 
 
 L’eix d’unió de les diferents activitats cíviques, que te el seu origen 
en a plaça Catalunya, travessa el sector d’equipaments Millàs (piscina-Camp 
de Futbol), i a través del sector Alps creua el cas antic (Castell, Mercat, Centre 
Cultural Titan) finalitzant en el Sector Riera (Estadi Municipal) i futura zona 
d’equipament (en procés d’execució), no aconseguiria la seva finalitat sense la 
potenciació/renovació del sector Alps. 
 
 El Cornellà del segle XXI necessita integrar tots els seus barris, amb 
un focus d’atracció que integri una sèrie d’equipaments i serveis que es 
necessari que estén centralitzats, no dispersos i equitativament distribuïts en 
l’espai: Jutjats i Delegació d’Hisenda. L’actuació en la zona Alps integra els 
diferents equipaments administratius, abans citats, amb la nova guarderia 
municipal La Trepa, l’habitatge de promoció pública amb el privat, formant un 
conjunt ordenat en anell al voltant d’un gran parc, el qual converteixen lo que 
podien denominar “parc equipat”. 
 
 
 ANÀLISI DEL CONTINGUT DEL PLA 
 
 Millorar i apropar els serveis administratius: 
 
 - Delegació d’Hisenda: 
 
 En l’extrem Nord a la cantonada de la ctra. d’Esplugues amb el 
lateral de l’avinguda Alps, es tracta d’un edifici rectangular que consta de 
planta baixa més dues plantes pis i que substituirà a l’actual situada en el 
carrer Rubió i Ors. El solar de superfície 1850 m2, fou cedit per l’Ajuntament 
gratuïtament. 
 
 - Jutjats: 
 
 Es situaran en l’extrem sud, amb façana al carrer Víctor Pradera en 
front de l’estació d’autobusos en un solar de 1600 m2, que cedirà gratuïtament 
l’Ajuntament amb la finalitat d’agrupar en una única seu els Jutjats, 
actualment dispersos en diversos locals de la ciutat, qüestió que permetrà un 
millor servei als ciutadans i ciutadanes de Cornellà. 
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 Equipament docent: 
 
 Escola bressol municipal la “Trepa”. 
 
 La guarderia amb capacitat per 94 nens i nenes d’edats compreses 
entre els 0 i els tres anys, consta de 7 aules amb tots els serveis 
complementaris. Ocupa una superfície en planta de 660m2 i disposa d’un pati 
jardí de 840 m2. Totes les aules tenen sortida directa al jardí. L’escola bressol, 
pròpiament dita, es desenvolupa en planta baixa, i la coberta de l’edifici es 
situa al nivell de la plaça superior que connectarà en un futur el carrer Vicens 
Llivina amb la ctra. d’Esplugues i la zona d’accés al camp de futbol de la línia 
fèrria. 
 
 Els accessos de l’escola es faran mitjançant rampes, que podran ser 
utilitzades de forma ocasional per vehicles de servei, des del carrer Vicens 
Llivina i Alps. 
 
 L’escola incorpora un nou servei “mares i petits”, situat en la planta 
–1 que amb una superfície de 390 m2, destina a aquest nou servei 150 metres, 
i que consta d’un espai de lloc, una zona d’adults, tallers, magatzem i zona 
d’aigües. Aquest servei te com a finalitat que les mares i pares que no porten 
els nens a cap escola bressol disposen d’un espai on els seus fills juguin i es 
relacionen amb altres nenes, però sempre amb la vigilància de les seves 
respectives mares i pares. A aquest espai s’accedeix des de l’interior de l’escola 
bressol a través d’escales i un ascensor i directament des de l’exterior 
mitjançant una escala que comunica el pati de l’escola amb el pati Inglés de la 
planta –1. 
 
 - Habitatges de promoció pública. 
 
 24 habitatges per a joves i 76 per a famílies amb ingressos baixos. 
 
 Per afavorir la promoció d’habitatges per a persones de nivell 
adquisitiu per sota de la mitjana i joves (de menys de 30 anys) en busca de la 
seva primera residència de Cornellà, l’Ajuntament cedeix els dos solars 
edificables (valorats en més de 500 milions de pessetes), de la seva propietat, a 
l’INCASOL per la seva edificació i posen com a condicionats que tots els 
habitatges seran de lloguer. 
 
 Amb els dos solars amb alineació al nou vial de connexió de Alps 
amb la ctra. del Prat es construiran 100 habitatges, distribuïts de la següent 
manera: 
 
 Edifici de 24 habitatges, situat a la cantonada amb de Víctor 
Pradera, destinat a joves menors de 30 anys. D’aquesta manera s’aconsegueix 
una rotació en l’ocupació i es proporciona als joves, que durant el termini que 
ocupen el habitatge, puguin estalviar o situar-se professionalment per el canvi 
una vegada complits els 30 anys (llicència ja demanada). 
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 Edifici de 76 habitatges, tots de lloguer, situats en front del nou 
carrer per la resta de ciutadans de Cornellà que compleixen amb els barems 
que en el seu dia establirà l’Ajuntament juntament amb Adigsa. 
 
 Habitatges de promoció privada. 
 
 El Pla permet la col.laboració de la iniciativa privada en la 
consolidació de la nova façana del casc urbà. Tots els drets dels privats 
integrats en el sector es reparteixen una edificabilitat de 15.715 m2, que dona 
lloc a un edifici de 157 habitatges, de promoció privada, i que es situarà en 
front del carrer Josep Cuxart, entre els carrers Mossèn Cinto Verdaguer i 
Menendez Pelayo. 
 
 Edifici de reallotjament. 
 
 Que serà ocupat per els propietaris i llogaters que han volgut 
accedir a un dels 20 pisos. 
 
 Un nou parc a la ciutat. 
 
 Aquest parc d’aproximadament 20.000.- m2, albergarà una altre 
edifici d’equipament d’ús administratiu, sobre una parcel.la de 1864 m2 (3.646 
m2), en el seu extrem Nord i a continuació de l’escola bressol que figura com a 
frontera. 
 
 En tot el disseny del parc i la situació de les edificacions s’ha tingut 
en compta, no tan sols la permeabilitat visual des de la Rambla-Plaça Vic, sinó 
també com un emmarco de finestra cap el conjunt residencial de la colònia de 
Can Rosès. A l’hora s’ha buscat crear en el parc un ambient de recolliment, el 
qual s’aconsegueix amb una adaptació topogràfica, de manera que els 
equipament públics emergent de la zona verda, sense imposar-se, i a darrera 
del parc apareix la silueta de la nova façana urbana. 
 
 El parc plantejat es eminentment verd, amb amplies zones 
ajardinades i arbrades, i per primera vegada s’utilitzarà l’energia solar per el 
subministrament energètic de la instal.lació d’enllumenat públic. Tot això 
dintre de la necessitat d’un ús més eficient de l’energia disponible, buscant 
l’aplicació d’energies alternatives per tal de contribuir a un desenvolupament 
sostenible. 
 
 S’utilitzarà energia solar fotovoltaica per l’enllumenat de la zona 
verda i dels vials peatonals del parc. Per això es construiran sis torres d’uns 
dotze metres d’alçada, que actuaran com a mini-centrals fotovoltàiques, donat 
que allotjaran tots els elements necessaris per a la captació, magatzem i 
control d’aquesta energia. Aquestes torres, donada la seva estètica esvelta i el 
seu caire ecològic, es convertiran en un emblema del parc. Cadascuna 
d’aquestes torres proporcionarà energia a set fanals, d’uns quatre metres 
d’alçada, tot formant una sèrie d’arcs i línies que remarcaran la fisonomia de 
la plaça per les nits. Cada fanal disposa de dues lluminàries orientables, una 
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de les quals es podrà apagar en hores en que l'ocupació de la il.luminada sigui 
mínima. 
 
 Pel correcta funcionament d’aquest sistema d’il.luminació, en un 
principi, tan sols es necessari que els dies coberts i seguits no passin del cinc, 
ara bé per evitar rics innecessaris n’hi ha la possibilitat de tenir tota la xarxa 
connectada a la ret d’enllumenat públic convencional, de manera que en un 
moment determinat de baixa acumulació d’energia fotovoltaica 
automàticament es connecta a la ret. 
 
 La definició última del parc (sobre tot de la zona de joc) es fa 
mitjançant un diàleg amb els nens i nenes de les escoles de Cornellà. 
 
 Un nou accés al centre de la ciutat: La prolongació de la carretera 
del Prat, 
 
 Que aportarà un altre accés al barri centre col.laborant en la 
descongestió del entorn de la plaça l’Església. 
 
 Per tot allò estén convençuts de que el sector Alps es un sector al 
servei de les persones de la nostra ciutat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
punt, manifestant que aquest és d’informació que anirem àmpliament quan 
estimem oportú per al coneixement de tot el conjunt del Ple, i no només dels 
membres de la Comissió Informativa, lògicament atenent a la importància dels 
temes. Un nou sector de planejament per a la Ciutat és un esdeveniment 
important, i en aquest cas, en la meva opinió encara més. 
 
 El Pla Especial Alps és una intervenció urbanística d’iniciativa 
pública, que representa un canvi qualitatiu per a la Ciutat i que es convertirà 
en l’eix coordinador entre la Ciutat d’origen (el Casc Antic) i el denominat 
Sector Nord de Cornellà. Dins d’aquest sector s’ha decidit desenvolupar i 
potenciar un conjunt de serveis fonamentalment públics i ciutadans. En 
primer lloc la millora i l’apropament dels serveis administratius de la Delegació 
d’Hisenda, pels que cediran de forma gratuïta per part de l’Ajuntament al 
Ministeri, 1.850 m2 , i dels jutjats que tindran 1.600 m2 més, també cedits 
gratuïtament la qual cosa significarà una millora del servei d’atenció als 
ciutadans/es de Cornellà, tant pel que fa a l’Administració d’Hisenda, com a 
l’Administració de Justícia, la qual té previst incrementar les seves 
instal.lacions i millorar-les al concentrar-les de nou en un punt central de la 
Ciutat, això ens fa esperar i aspirar a una millora de l’Administració de 
Justícia en la nostra Ciutat. 
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 Un equipament docent, l’escola bressol municipal “La Trepa”, un 
jardí d’infants amb una capacitat per a 94 nens i nenes de la nostra Ciutat 
d’edats compreses entre els 0 i els 3 anys, en 7 aules i un conjunt de serveis 
complementaris que ocuparà una superfície de 660 m2 i que disposarà d’un 
pati perquè puguin jugar de 840 m2, o el que és el mateix, tres vegades la 
superfície amb la que compta avui l’escola bressol “La Trepa” . 
 
 Però, a més a més, de què és farà un edifici escolar de més qualitat, 
sens dubte, s’incorporaran nous serveis, s’incorporarà l’espai “mares i petits”, 
que és una planta de 150 m. a on mares i pares de nens que no van a la llar 
d’infants podran assistir a aqueix espai amb els seus fills i filles, perquè 
puguin jugar amb d’altres nens i nenes de la nostra Ciutat.  
 
 Un altre aspecte d’importància i consideració d’aquest planejament, 
serà la promoció d’habitatges públics. Tots patim per solidaritat o per 
patiment directe l’encariment de l’habitatge en la nostra Ciutat, venim tots 
dient des de fa temps que s’han d’impulsar els habitatges de lloguer, fins i tot 
hem vingut tots dient que s’haurien d’impulsar habitatges de lloguer per a 
joves. Tots sabem que la competència en matèria d’habitatge la té la 
Generalitat de Catalunya, però de tots i totes és conegut que l’Ajuntament va 
ser dels pioners a Catalunya en impulsar habitatge de promoció pública a 
nivell municipal. Vull dir que en menys de dos anys comptarem amb un edifici 
com aquest, en Alps, que allotjarà a 24 joves de la nostra Ciutat, en règim de 
lloguer i en especials condicions de preu. Aquests 24 habitatges per a joves 
menors de 30 anys es complementaran amb altres 76 per a famílies amb 
ingressos per sota de la mitjana en la nostra Ciutat, cosa que significa una 
aportació en terreny per part de l’Ajuntament de Cornellà que supera els 500 
milions de pessetes en sòl. 
 
 També comptarà amb un conjunt de habitatge privat, en concret es 
construiran 157 habitatges privats dels quals 20 aniran adreçats a propietaris 
i arrendataris que han sortit de les seves cases en benefici de la Ciutat, i que 
aniran incorporats en 20 pisos d’aquests 157. 
 
 La iniciativa pública ha acceptat el plantejament de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat de concentrar-se en un sol edifici per afavorir els espais 
lliures i enjardinats en benefici de la nostra ciutat. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el senyor Morlanes indicant que es 
preveu també un nou parc per a la Ciutat d’aproximadament 20.000 m2 que 
serà fonamentalment verd i enjardinat i que comptarà amb una cosa que 
venim tots intentant avançar: un espai d’il.luminació fotovoltaica, és a dir, 
amb energia solar i que no coneixem experiència similar a Catalunya, fins al 
punt que, a vegades, tenim la sensació que estem sent una  mica el conillet 
d’índies del conjunt d’entitats interessades en això. Comptarem amb una 
il.luminació en aquest parc totalment fotovoltaica que quan tingui excés anirà 
a la xarxa pública perquè sigui justament utilitzada, per tant, un parc verd 
amb enormes espais lliures, i enllumenat per una energia, com diria el nostre 
amic senyor Flórez, sostenible. 
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 S’ha de dir que aquest parc que jugarà el paper de ròtula de pas de 
la zona del Casc Antic cap a la zona Nord tindrà una definició última, sobretot 
en allò que es refereix a la zona de joc, que s’està fent mitjançant el diàleg amb 
els nens i nenes de les escoles del voltant, els quals mitjançant l’elecció de 
delegats estan participant en la decisió de la zona de jocs i alguna altra 
limítrof. 
 
 Finalment, comptarà també amb un nou accés al Barri Centre, un 
Barri complicat que encara pateix masses barreres. S’obrirà, de fet el carrer 
està finalitzat,  la prolongació de la carretera antiga del Prat, és un nou carrer 
que permetrà un accés mes fàcil al Barri Centre i que creiem que 
descongestionarà l’entorn de la plaça de l’Església i facilitarà un accés molt 
més senzill a la zona Centre i la zona Ribera. 
 
 Per tot això,  creiem que el sector Alps, abans de tot i sobretot, és 
un sector al servei de les persones, dels homes, de les dones i dels nens de la 
nostra Ciutat. 
 
  A continuació intervé el Sr.Ignacio Flórez Barrón,  com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que aquest informe ja el 
vàrem tenir en la Comissió Informativa. Penso que sentir-se conillet d’índies, 
crec que, en tot cas, ens hem de sentir orgullosos de ser promotors d’una cosa 
que per a mi ja fa anys que vinc insistint és ara insuficient. Vinc insistint en la 
necessitat, i hi ha experiències en altres llocs, com Barcelona, fins i tot en 
habitatges, d’anar introduint arquitectura bioclimàtica, en equipaments 
públics, fa ara no sé en la legislatura passada, vaig fer arribar un escrit al 
senyor Alcalde sobre això i em va dir que passava còpia,  tinc resposta per 
escrit, als serveis tècnics, a Emducsa, i al Regidor corresponent, però de fet, 
d’això no s’ha fet res.  
 
 Penso que hem de ser molt més ambiciosos, en això perquè si de 
veritat no ens ho creiem i posem tota la nostra voluntat i capacitat, i també els 
nostres recursos, ja que torno a repetir allò que he dit moltes vegades, no són 
coses més cares sinó són les altres més barates perquè s’externalitzen els 
costos. Quant la energia elèctrica o quant una altra sèrie de recursos 
aparentment són més econòmics, és perquè els costos ecològics i d’altres tipus 
s’han externalitzat, s’han socialitzat. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que el  seu Grup no era present 
quant el Grup Socialista va endegar el procés que ara conclou. En tot cas, 
encara que se’ns digui o es pensi que som una oposició irresponsable, 
nosaltres considerem que és una actuació que mereix el nostre aplaudiment. A 
grans trets considerem que és una bona actuació, certament compartim la 
majoria dels arguments que ja en la Comissió Informativa, i ara el Tinent 
d’Alcalde senyor Morlanes, ens ha informat, és a dir, en aquesta filosofia de 
ser molt respectuosos o fer que coincideixin i convisquin els diferents 
interessos, el de la iniciativa privada i la intervenció pública per tal de què el 
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creixement i l’ordenació del territori s’ajusti i s’adeqüi a les necessitats socials, 
i màxim, tenint en compte els precedents de la història immediata de Cornellà. 
 
 De manera que, a grans trets, estem d’acord, i crec que podem estar 
orgullosos, perquè tindrem nous equipaments i, a més a més, s’ha aconseguit 
que finalment el Govern de la Generalitat, tan garrepa en la inversió pública a 
Cornellà, es mulli i construeixi habitatge de lloguer. 
 
 Tan sols volem fer una consideració, per si es creu que val la pena 
tenir-la en compte, considerem que és problemàtic, no convenient socialment, 
l’ús exclusiu del lloguer, és a dir, pensem que és bo per poder bandejar 
possibles suburbialitzacions socials, que coexisteixi la propietat amb el 
lloguer, de manera que potser hagués valgut la pena, no sé si és possible, que 
les administracions, funcionessin d’un manera més articulada, que incidissin 
en fer coexistir el lloguer amb la propietat, de manera que fa por pensar que 
pugui haver-hi 100 habitatges de lloguer allà, sobretot sinó aconseguim del 
Govern de la Generalitat la capacitat exclusiva per part del municipi 
d’adjudicar nosaltres els habitatges. És a dir, tots sabem,  que existeix de 
vegades una  hipòcrita política de traslladar segons quines bosses, segons 
quins conflictes, socials de l’Àrea Metropolitana i anar desplaçant, o intents de 
desplaçar la població “conflictiva”, de manera que, i que no s’interpreti com 
cap mena de recel envers la gent amb problemes, al revés, considerem que 
som nosaltres, la gent de Cornellà, els representants legítims del poble de 
Cornellà, qui hauria de, i segur que ho farem bé, adjudicar els pisos a la gent 
que ho necessiti, la qual cosa no vol dir demanar partides de naixement de 
Cornellà,  evidentment. 
 
 Potser, continua manifestant el senyor Tardà, hagués estat òptim 
que s’hagués fet alguna permuta, és a dir, que alguns dels habitatges que 
construeix Emducsa fossin, alguns de lloguer i alguns de propietat, i que 
també en aquesta promoció de la Generalitat alguns fossin de lloguer i altres 
de propietat. Perquè ? perquè la propietat genera, i això és així, és gairebé un 
fet antropològic, implicació i de vegades el lloguer no, i sobretot si és lloguer de 
persones que prou problemes tenen com per arrelar-se. 
 
 I finalment una altra qüestió, aquesta de tipus conjuntural, temps 
enrera vaig preguntar en un plenari quina era la situació dels llogaters i dels 
propietaris. Se’m va contestar perfectament, i ara  em veig en la necessitat de 
preguntar com ha acabat el diàleg, perquè, a més a més, el Tinent d’Alcalde, 
senyor Balmón, va tenir la gentilesa d’informar-me com ha acabat el diàleg 
amb aquesta gent que protestava aquí al davant. Tinc interès en saber com ha 
acabat, i és evident que tot i compartir alguns dels principis, que des d’un 
punt de vista ideològic plantegen, és evident que jo i el nostre Grup ja hem 
deixat palès quina és la nostra actitud davant de la promoció que tira 
endavant. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup també creu que 
és una bona actuació i que tots ens hem de felicitar en la part que ens 
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pertoca, ja que dignifica una zona de Cornellà que potser estava una mica 
degradada i que serà per al gaudiment de tots els veïns. 
 
  A continuació intervé la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que comparteix amb la 
resta de Grups que és un projecte del qual ens hem de sentir orgullosos, i 
incideixo sobretot en els habitatges de lloguer, i espero que sigui l’Ajuntament 
de Cornellà qui mantingui el control i no succeeixi allò que antany ha passat. 
 
 També m’agradaria fer dues preguntes sobre això, que no he entès o 
no ho heu dit. Estan totes les persones que hi ha com  lloguer i propietaris, és 
a dir, estan tots els problemes solucionats, o queda algun pendent?. I, també 
si en aquesta zona es mantindrà, perquè em sembla que hi ha ara una zona 
per a esbarjo de gossos,  perquè no oblidem que hi ha un sector de la població 
que estimen als animals, i no ho podem oblidar. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que estem davant un informe 
sobre el desenvolupament urbanístic de la zona, i el nostre Grup estem en la 
línia que tothom ha comentat i també en la que ha comentat el propi Tinent 
d’Alcalde d’Urbanisme de felicitar-nos de tenir un projecte tan compleix, tan 
ampli, i, per altra banda, que incorpora tantes novetats o tantes “joies” que 
poden ser destacables. Voldria destacar aquestes dues “joies” que per a mi em 
semblen importants, per una part la llar d’infants, crec que segueix uns 
criteris importants no només moderns, en quant a l’edificació i al contingut 
que té, sinó que fins i tot sé de bona font, que es faran algunes mesures que  
evidentment van  a protegir el Medi Ambient, com poden ser  l’estalvi energètic 
o actuacions similars. 
 
 A més a més, també vull destacar l’altra “joia” que crec que és 
important, que són els habitatges de lloguer públics. Jo crec que en gran 
mesura s’hi deu a una voluntat important d’aquest Ajuntament de cedir uns 
terrenys de considerar i tenir en compte  quines són les possibilitats i quines 
les característiques dels/les ciutadans/es de Cornellà.  
 
 I vull recordar que en aquesta matèria d’habitatge públic vam estar 
pactant o intentant arribar a acords amb el Govern de aquells temps, de fa 
quatre anys, del Govern Socialista, signant els pactes que anaven incidint 
periòdicament, i per tant, en bona part, ens considerem també mereixedors 
d’aquest reconeixement d’haver aconseguit per a la ciutat de Cornellà aquests 
habitatges de lloguer públic, que penso potser no són del tots suficients, 
sobretot en el cas de les que van dedicades a joves, però que és un pas 
important, singular en moltes situacions i que també era esperat per la 
ciutadania de Cornellà. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per a, en 
primer lloc, agrair el suport de tots els Grups, i assenyalant que  l’agradaria 
donar una dada abans de contestar, i és que la superfície total del Pla són 
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36.500 metres quadrats, i d’aquests només 2.460 m2 són d’ús privat, és a dir, 
que no arriba ni molt menys al 10% de tot el sector l’ús privat. Per contra 
tenim un terç que és zona verda, un 25% són equipaments, i gairebé un altre 
terç són carrers, i només 5.000 metres de sòl s’aprofiten en edificacions de les 
quals 2.400 seran per habitatges privades, i 2.600 seran per habitatge públic, 
per tant, estem davant d’un sector clarament al servei de les persones, davant 
d’un sector social. 
 
 Vull demanar a tothom que no estigmatitzem els cent habitatges de 
lloguer, és a dir, tots podem compartir les inquietuds i les treballarem 
conjuntament, perquè aqueixes inquietuds no es transformin en una realitat, 
però si seguim fent molt aquesta reflexió, al final, aquests cent habitatges 
corren el perill de néixer estigmatitzats, i una cosa és que vaguin a ser uns 
habitatges de lloguer, una part important d’ells per a joves i altres per a 
famílies amb ingressos per sota de la mitja, i altra molt diferent que anem a fer 
qualsevol cosa, que té qualificatius que jo no utilitzaré pas. 
 
 Per tant prego a tothom que prenguem una actitud optimista en 
vers als cent habitatges, seran ciutadans/es de Cornellà que no tenen la sort 
de tenir els ingressos de la mitjana, però que tampoc, en absolut, 
necessàriament han de ser ciutadans/es amb problemàtica social, per tant 
treballarem colze amb colze per determinar les condicions, i el procés com s’ha 
fet altres vegades, per tant, fem un discurs positiu perquè crec que és bo per a 
tothom. 
 
 En segon lloc, hi haurà un Pla d’habitatges, humil a nivell 
municipal i per tant he de dir als membres de l’oposició, al senyor Tardà i a la 
resta, que no descartem res, fins que no es vegi el Pla d’habitatges en aquest 
Ple, no descartem el que es vagin a fer habitatges de lloguer barrejats amb 
habitatges de propietat, farem un petit Pla humil propi d’una ciutat amb 
82.000 habitants que vol incorporar tots els esforços per respondre a la 
problemàtica de l’habitatge, i per tant, el que demano és que fins que no es 
vegi no es descarti absolutament res perquè no està en el nostre cap descartar 
absolutament res. 
 
 Quant als propietaris, hem donat una alternativa d’habitatge a tots 
els propietaris amb dret i voluntat. Ha hagut propietaris que han dit que no 
volien un pis, sinó diners, aleshores a tots els propietaris/es amb dret i 
voluntat de tenir un pis tenen reallotjament. Altra cosa és que ha hagut algun 
propietari que ha dit que no l’interessa, i també alguna persona que deia tenir 
drets que després no s’han demostrat, i per tant, nosaltres, d’acord amb la Llei 
no podem d’algú que no demostra dret donar-li un pis d’aquests. 
 
 El tema dels pipi-cans, ara estem molt centrats en el tema de les 
persones, és a dir, en la mesura en què anem ubicant tot, lògicament s’haurà 
de fer una reflexió de tot el que es fa. És veritat que en aquest moment hi ha 
un pipi-can important a l’inici del sector,  justament fent paral.lel amb el nou 
carrer, per tant ho veurem, no està descartat absolutament res. 
 



37 

 I finalment la sostenibilitat; Ignacio t’he de dir que segur que mai 
arribarem al nivell de les teves propostes perquè no és fàcil, però també he de 
dir que la Tinent d’Alcalde de Medi Ambient participa en totes les obres que es 
fan i es preocupa ver veure com podem introduir tot això. Nosaltres tenim la 
responsabilitat a més d’avançar en el camí de la sostenibilitat,  i vull que se 
sàpiga que la il.luminació fotovoltàica d’Alps costa més del doble de la 
il.luminació convencional, per tant, aqueixa és la mesura de la nostra 
voluntat, anar avançant i incorporant elements de forma successiva, però hem 
de saber que si el cost de tot el que fem ho dobléssim hauríem d’explicar a la 
Ciutat que faríem la meitat, i, per tant, haurem de cercar un equilibri 
successiu entre sostenibilitat del mitjà natural i del nostre pressupost que 
també és una aspiració bastant raonable. 
 
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Socialista 
senyor Antonio Balmón  Arévalo per manifestar que, segons el seu parer, tant 
les intervencions dels diferents Portaveus dels Grups com l’explicació 
realitzada pel senyor Morlanes demostra que ens trobem davant d’una 
actuació que està molt lluny de l’acusació que aquests dies ens estem trobant 
per part d’un grup bastant minoritari de què en aquell lloc es va a realitzar 
una especulació, penso, indica, que estem davant d’un projecte bastant 
ambiciós i que crec que resoldrà bastants dèficits que té aquesta zona, tant en 
els aspectes socials com en els aspectes relacionats amb temes de centralitat. 
 
 Pel que fa a la pregunta que m’ha realitzat el Portaveu d’ERC, indica 
el Sr. Balmón, dir a tots el Grups que jo, més o menys, havia comentat amb 
algun d’ells com estaven les coses. Nosaltres fa sis anys, en aquesta política 
que hem anat mantenint amb aquests col.lectius vàrem arribar a un acord 
amb els ocupants de Can Fairell i amb l’Entitat que estava en aquell lloc de 
què en el moment que l’Ajuntament posés en marxa i impulses aquest projecte 
que avui estem parlant, ells abandonarien els habitatges i l’espai a on s’estan 
realitzant aqueixes activitats. 
 
 Sobretot en el període dels últims dos anys hem anat mantenint 
contacte amb ells,  i han deixat constància  que  estaven totalment disposats a 
fer això. Nosaltres vam valorar aqueixa predisposició que tenia aquest 
col·lectiu per poder desenvolupar tot el que hem comentat ara, i en aquest 
sentit vàrem creure que era convenient intentar buscar solucions, tant les 
persones que vivien en la casa que era un noi i dues noies com amb l’entitat. 
Per això, vam mantenir amb ells converses i, vam arribar a un principi d’acord 
que era intentar  trobar habitatges de lloguer,  per a les persones que vivien en 
l’habitatge però que al final no ha estat possible. Per la nostra part solament 
ens havíem de posar d’acord amb la quantitat i no teníem cap inconvenient en  
fer d’aquesta experiència pilot  un espai que permetés provar que també tenim 
capacitat per poder entendre’s amb aquests col·lectius. 
 
 Igualment a l’Entitat, a Can Fairell, els hi vàrem oferir un local, que 
ells van visitar amb la Regidora de Joventut,  al barri Riera d’uns 110m2 que 
els permetria fer moltes de les activitats que ells fan, tallers, de mercats 
ambulants i altres activitats que feien sobretot perquè on està ubicada la 
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masia els permet fer concerts i altres coses, no havia cap inconvenient en 
buscar una alternativa en altres llocs perquè ells poguessin desenvolupar 
aquestes activitats. 
 
 Havia comunicat a Joan Tardà i a més gent que ja estàvem 
treballant en aqueix acord i que, a més, ells van venir a retirar un model de 
l’acord que adoptà el Ple, perquè veiessin les condicions. El tractament que els 
proposàvem  era idèntic al que tenen  totes les entitats del municipi, però en el 
període de les festes nadalenques, en funció de les assemblees que ells tenen,  
també, perquè no dir-lo, d’altres col·lectius que no estan ubicats en aquell lloc, 
però que tenen altres interessos molt més definits d’enfrontar-se 
contínuament amb l’Ajuntament, varen optar per no acceptar al final les 
propostes que nosaltres havíem ofert i que considerem que eren positives. 
 
 Hi ha gent que ha parlat amb mi i que m’ha comunicat que havia 
interessos d’una part del col·lectiu de què de cap de les maneres s’arribés a un 
acord amb l’Ajuntament i que aqueixes opcions han estat les que han assolit 
al final la victòria i han provocat que ens trobem en la situació en què estem. 
 
 Ara ens trobem en una situació fruit d’una voluntat que vàrem 
intentar que no fos regulada tal com està previst que es produeixen els 
desallotjaments i les actituds que es tenen davant un precariste, però ara sí 
que ens veiem obligats a utilitzar la via administrativa per a donar-los un 
temps, dos mesos perquè procedeixin a desallotjar aqueix espai, i sinó ens 
veurem en l’obligació, d’haver de realitzar-lo amb els mitjans de què disposem. 
Evidentment, lamentem que la part més radical hagi sortit triomfant, davant 
de les possibilitats que teníem de trobar unes propostes d’acord.                                          
           
 VOTACIÓ 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne  assabentats. 
 
 
 
MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 7.- Acceptació de la subvenció del Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya, per al sosteniment de les Escoles Bressol 
per a l’any 1999. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès, que l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat és l'entitat titular 
de les Escoles Bressol Municipals. 
 
 Atès, que el Departament d'Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya per mig de la Resolució d’11 de novembre de 1999, va atorgar a 
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l'Ajuntament de Cornellà una subvenció pel sosteniment de les Escoles 
Bressol Municipal de l'any 1999. 
 
 En virtut d'aquestes consideracions aquesta Alcaldia, proposa al Ple 
l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Acceptar la quantitat de 12.844.655.- pessetes en concepte 
de subvenció concedida pel Departament d'Ensenyament de la Generalitat de  
Catalunya pel sosteniment de les Escoles Bressol Municipals de l'Ajuntament 
de Cornellà per l'any 1999. 
 
 Segon.- Comunicar el present acord al Departament 
d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Cristina Gasull Martínez , com a Regidora-
Delegada de l’Àrea d’Educació es fa una explicació, informant que allò que ens 
paguen és el que ja ens hem gastat, la quantitat exacte no la recordo, sé que 
és aproximadament, perquè tingueu una idea, al voltant del 7% del cost real 
del funcionament de les escoles bressol. Per tant, ja ens va bé cobrar, sobretot 
perquè sempre es reparteixen més de despeses, però tampoc comprendreu 
sigui quelcom significatiu pel que costen les escoles bressol. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 8.- Restar assabentats de què, amb efectes del dia 1 de gener de 
l’any 2000, ha quedat constituït el Grup Municipal Mixt de forma 
automàtica, integrat pels Regidors d’aquest Ajuntament, senyors Alberto 
García Llorente i Antonio Naranjo Hijos.   
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Vist l'escrit tramès a aquesta Alcaldia pels Regidors d'aquest 
Ajuntament, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos, el dia 29 
de desembre últim, pel qual comuniquen el seu desig de donar-se de baixa del 
Grup Municipal del Partit Popular, al qual fins ara havien estat adscrits en 
funció de la llista electoral amb la qual es varen presentar a les passades 
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eleccions locals, passant a formar part del Grup Mixt, a partir del dia 1 de 
gener de l’any 2000. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l'article 39 del 
Reglament Orgànic Municipal, qualsevol Regidor pot donar-se de baixa en 
qualsevol moment del Grup al que estigui adscrit, pel que, en compliment del 
que disposa l'article 48.5 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, a partir d'aquesta data els Regidors, senyors Alberto 
García Llorente i Antonio Naranjo Hijos han de restar automàticament 
incorporats al Grup Mixt. 
 
 Atès que en aquest Ajuntament no està constituït, fins el dia d'avui, 
el Grup Mixt, pel que amb la incorporació automàtica dels senyors Alberto 
García Llorente i Antonio Naranjo Hijos, aquest ha de quedar constituït. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS  
 

 Primer.- Restar assabentats de què, amb efectes del dia 1 de gener 
de l’any 2000, ha quedat  constituït el Grup Municipal Mixt de forma 
automàtica, integrat pels Regidors d'aquest Ajuntament, senyors Alberto 
García Llorente i Antonio Naranjo Hijos, el primer dels quals assumeix la 
condició de Portaveu d'aquest, i de què, com a conseqüència, d’això, es 
produeixen les circumstàncies següents: 
 
 
 - Que amb els mateixos efectes, el senyor Alberto García Llorente, 
s’incorpora com a membre de la Junta de Portaveus d'aquest Ajuntament, en 
conformitat amb l'article 41 del Reglament Orgànic Municipal. 
 
 -  Que a partir del dia 1 de gener de l’any 2000, el Regidor senyor 
Alberto García Llorente, percebrà una indemnització de 133.388,-  pessetes 
brutes mensuals, per assistència a les sessions  de la Junta de Portaveus, i de 
què pel que fa als demés aspectes, s’aplicarà el règim d'indemnitzacions 
previst per aquesta situació per l'acord del Ple del dia 15 de juliol de 1999. 
 
 - Que els Regidors,  senyors Alberto García Llorente i Antonio 
Naranjos Hijos, tenen reconegut,  amb caràcter general, qualsevol altre dret 
establert per la legislació vigent o pel Reglament Orgànic Municipal, inherent a 
la condició   de Portaveu i membres  del Grup Mixt.” 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord, al Departament de Recursos 
Humans, a la Intervenció General, al Gabinet de l’Alcaldia, i a les persones 
interessades, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 
 



41 

 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal de PP es manifesta que com això és un decret, i 
no hem pogut fer res, hem mantingut converses amb diferents persones del 
Govern, i direm que, malgrat tot, el nostre partit s’oposa i seguirem oposant-
nos, i pels mateixos motius que després s’assenyalen a la moció que hem fet. 
Vull dir que amb aquest decret s’està afavorint a dues persones que s’estan 
apropiant de la voluntat dels electors del PP de Cornellà. 
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde Accidental per 
especificar que això és una moció i no un decret, reprenent la intervenció la 
senyora Espinosa dient que si no està equivocada és un decret del  qual a ella 
li ha arribat una comunicació i afegeix que de totes formes nosaltres no estem 
d’acord, i en la moció posterior faré la defensa de la posició del partit sobre 
aquest assumpte. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Mixt senyor 
Antonio Naranjo Hijos, per a només dir que: nosaltres no ens hem anat al 
Grup Mixt per un tema econòmic, cap partit ens ha comprat, i tot ha estat per 
una incompatibilitat de caràcters dins del Grup Municipal anterior.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió la Regidora del Grup 
Municipal Socialista senyora Judith Ibáñez Vives. 
 
  
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
  
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 
 1.- Moció de tots els Grups Municipals, per a donar suport al 
poeta Miquel Martí i Pol, com a candidat de la Literatura Catalana per al 
Premi Nobel.  
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 MOCIÓ 
 
  
 “Atès que el passat any 1999, en què el poeta va complir el 70è 
aniversari del seu naixement, les institucions i la ciutadania del nostre país 
van celebrar l’Any de Miquel Martí i Pol amb la finalitat de retre homenatge a 
la seva trajectòria cívica i humana i fer un reconeixement unànime de la gran 
obra escrita del poeta de Roda de Ter, 
 
 Atès que la seva obra literària és considerada de gran qualitat, i la 
seva experiència vital s’ha transformat, gràcies a un rigorós treball en la 
llengua i a un procés creatiu racional que el poeta domina en tota la seva 
extensió, en una experiència literària veritable, que fa que els lectors hi 
reconeguin realitats humanes universals, formulades mitjançant una poesia 
bella, precisa i essencial, 
 
 Atès que Miquel Martí i Pol és un poeta l’obra del qual, igual que va 
ocórrer amb Jacint Verdaguer, Joan Maragall o Salvador Espriu, ha assolit 
una important repercussió pública i és reconegut i estimat pel gran públic, 
 
 Atès el lligam que la nostra ciutat manté amb l’autor i aquest envers 
Cornellà, reflectit en el nom donat a un dels instituts d’ensenyament 
secundari (IES Miquel Martí i Pol), i en reconeixement a la seva obra i a la seva 
trajectòria de persona compromesa  amb la societat en què ha viscut,  
 
 El Grups Municipals proposen al Plenari que l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat  adopti els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport a la proclamació del poeta Miquel Martí i Pol 
com a candidat de la literatura catalana per al premi Nobel.  
 
 Segon.- Traslladar aquest acord a la comunitat escolar de l’IES 
Martí i Pol de la ciutat, així com a les diverses entitats catalanes acadèmiques 
i d’associacions d’escriptors per tal que la tinguin en compte en la presentació 
anual dels seus candidats a la Reial Acadèmia Sueca. 
 
 Tercer.- Traslladar aquest acord al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, al Govern de la Generalitat Valenciana, al Govern de les Illes 
Balears, al Govern d’Andorra i als Ajuntaments de parla catalana, per tal que, 
si encara no ho han fet, se sumin a aquesta iniciativa.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma,  com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció manifestant que allò que es 
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pretén és donar suport al poeta Miquel Martí i Pol com a candidat al Premi 
Nobel de Literatura, és a dir, intentar col.locar el nom d’aquest escriptor en la 
plataforma que podria portar-lo a ser candidat, i la Moció també recorda que 
l’any 99 ha estat el 70è. aniversari del naixement del poeta i per això s’han dut 
a terme arreu del país multitud d’actes de caràcter cultural que han tingut 
com a finalitat retre homenatge a la seva persona pels seus valors cívics i 
humans i també a la seva obra. Hi ha una sèrie de consideracions que a més a 
més s’aturen en una que també considerem és important, que diu que 
reconeixem el lligam que la nostra Ciutat manté amb l’autor i aquest en vers 
Cornellà, reflectit en el nom donat a un dels instituts d’ensenyament 
secundari l’IES Miquel Martí i Pol, d’igual manera es diu que Martí Pol és un 
poeta, l’obra del qual, igual que va ocorre amb Jacint Verdaguer, Joan 
Maragall i Salvador Espriu, ha assolit una important repercussió pública i és 
reconegut i estimat pel gran públic, cosa difícil entre els poetes que puguin 
arribar a ser coneguts, és a dir, Martí i Pol ho ha aconseguit, i per això hi ha 
tres punts que es posen a consideració. 
 
           
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb l’abstenció de la Regidora del Grup Municipal Socialista, 
senyora Judith Ibáñez Vives, per aplicació del que disposa l’article 100 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals, aprovat per Reial Decret 2568/86, de 28 de novembre. 
 
 
 
 
  2.- Moció del Grup Municipal Socialista sobre la necessitat de 
procedir a reformar les Lleis i Reglaments que estiguin relacionats amb el 
desenvolupament de l’apartat tercer de l’acord sobre el transfuguisme 
signat el 7 de juliol de 1998 a Madrid. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “El Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat en la sessió 
ordinària celebrada el dia 26 de novembre de 1998 va aprovar la seva adhesió 
al contingut de l’acord signat entre el Ministeri d’Administracions Públiques i 
la majoria dels representants dels partits polítics d’àmbit estatal i autonòmic. 
 
 Durant el temps transcorregut entre la signatura d’aquest acord i la 
nostra adhesió a l’esmentat text, tant sols s’han produït, en l’àmbit que afecta 
a la legislació relacionada amb el funcionament dels ens locals, modificacions 
jurídiques en el contingut de la Llei de Bases de Règim Local derivades del 
Pacte Local. Aquestes modificacions reflectides en la Llei 11/1999 de 29 d’abril 
tant sols en un aspecte afecten als temes relacionats amb els grups 
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municipals, que és la incorporació de l’apartat 3 afegit a l’anterior redactat de 
l’article 73 de la Llei de Bases de Règim Local. 
 
 Resulten evidents les dificultats legals que existeixen a Catalunya 
per tal de poder establir procediments reglats que permetin aplicar el previst a 
l’apartat 3er. de l’acord sobre el transfuguisme. Cal recordar que a l’acord 
plenari pres per aquest Ajuntament el 26 de novembre de 1998, els grups 
municipals ja demanaven a les institucions pertinents que es procedís a 
realitzar els canvis legislatius necessaris per tal de poder aplicar aquest acord 
a l’àmbit local. Malauradament aquestes dificultats persisteixen ja que, durant 
aquest temps, ni el Ministeri d’Administracions Públiques ha iniciat una 
modificació de la legislació de règim local relacionat amb aquest aspecte, ni la 
Conselleria de Governació ha procedit a la revisió de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 
 Per aquests motius el grup municipal socialista presenta al Ple 
l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
 - Sol.licitar al Ministeri d’Administracions Públiques i a la 
Conselleria de Governació de la Generalitat de Catalunya que procedeixin a 
iniciar les reformes pertinents de les Lleis i Reglaments que considerin 
oportuns per tal de poder procedir a l’aplicació de l’apartat 3er. de l’acord 
sobre transfuguisme signat a Madrid el 7 de juliol de 1998, dins l’àmbit de 
l’administració municipal. 
 
  - Donar trasllat del present acord al Ministeri d’Administracions 
Públiques i a la Conselleria de Governació de la Generalitat de Catalunya.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu del 
Grup Municipal Socialista, es fa una explicació en la que manifesta que el 
motiu de la presentació d’aquesta Moció està relacionada amb algunes coses 
que han anat coincidint en el temps, així avui aprovàvem inicialment el 
Reglament Orgànic Municipal, també fruit dels conflictes interns que ha tingut 
el Grup Municipal del PP, i que no és l’objecte de debat en aquest Ple, però ens 
trobem amb aquestes circumstàncies, i nosaltres l’únic que volem manifestar 
a través d’aquesta Moció, és que estem en el mateix lloc que estàvem el 26 de 
novembre de 1998. Nosaltres i tots els grups que en aquell moment vàrem 
aprovar la Moció sobre el tema del transfuguisme, i la vam aprovar sobretot 
perquè estàvem totalment d’acord en què ningú de nosaltres es vol recolzar en 
trànsfugues, però com l’altre dia li recordava a la senyora Carmen Romero, la 
Moció va ser presentada pel Grup Municipal d’IC-V i nosaltres vàrem fer una 
esmena, on dèiem que hi havia un apartat que no podia ser aplicat en la 
mesura que a Catalunya, la Llei municipal deixa en el seu articulat molt clar a 
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on van a parar els Regidors que no estan inclosos en cap grup, per la seva 
candidatura. 
 
 I, a més a més, fèiem esment en aquell acord, i ho vaig dir ja en la 
Junta de Portaveus, que hi ha un redactat contradictori en aqueix acord i que 
afecta a allò que diu la Llei de Bases, i que, a més, ho diu també el text de la 
Moció:  l’únic que s’ha produït mitjançant l’acord del pacte local per part dels 
Partits Polítics que van signar en aquell moment, és una ampliació de l’article 
73 de la Llei de Bases, sobre el tema de les subvencions als Grups Polítics 
Municipals. 
 
 Per tant, allò que és evident són les disposicions legals i davant el 
fet de què nosaltres no volem dirimir cap conflicte ni volem entrar, el que sí 
que volem és deixar molt clara la nostra posició sobre aquell acord del 26 de 
novembre de 1998 en el qual ens tornem a ratificar. Dir també que ni el 
Ministeri d’Administracions Públiques ni la Conselleria de Governació han 
impulsat cap tipus de modificació legislativa que faci possible que nosaltres 
puguem incorporar en el nostre Reglament Orgànic quelcom diferent a allò 
que diu la Llei Municipal de Catalunya. 
 
 Això és tot el que nosaltres plantegem en la nostra Moció perquè 
quedin clares quines són les postures i perquè ningú intenti manipular o 
realitzar interpretacions que serien incorrectes segons la voluntat política 
d’aquest Grup, i suposo que de la resta dels Grups Municipals que estan a 
dins d’aquest Ple.               
 
  A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández 
com a Portaveu del Grup Municipal del PP per manifestar que, segons el seu 
parer, aquesta Moció malgrat tot el que s’ha exposat, és demagògica i no és 
necessari recórrer sempre al Govern del Partit Popular com l’únic que ha 
impulsat Lleis, ja que potser en els anys que ha governat el Partit Socialista no 
s’ha atrevit i ens deixa, sinó estic equivocada, en referència a altres 
Ajuntaments que segons el que expliques aquí potser aleshores estan 
incomplint la Llei, deixa clar que l’Ajuntament és el que pot legislar sobre 
crear o no crear els Grups Mixtos de persones que s’han presentat sota una 
llista. 
 
 Vull recordar, continua dient la senyora Espinosa, que en l’acord 
que s’ha signat a Madrid, i crec que quan es firma un acord suposa que cada 
Partit nomena a les persones que són suficientment responsables i que tenen 
l’autorització del Partit i sinó no s’hauria de signar, en el punt 9, deixa clar 
que els Partits Polítics signants que es presenten en les eleccions municipals 
es comprometen a impulsar i aprofundir, en el marc de les competències en 
matèria de Règim Local de cada Comunitat Autònoma, mesures coherents 
amb el contingut del present acord. Així mateix, crearan en l’esmentat àmbit 
instruments per al seguiment de l’acord que impulsin. Crec que queda a la 
voluntat dels Ajuntaments poder exercir això, i que no fa falta legislar per Llei 
aquest acord. I he pogut comprovar que hi ha tan poca voluntat de complir 
l’acord signat, que és merament paper mullat ja que en el Reglament que 
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acabem d’iniciar no s’ha presentat cap reforma als Grups Polítics. No es pot 
estar constantment exigint competències a la Generalitat o al Govern, que ens 
han donat una bona mostra de què han donat un impuls a les Lleis Locals, 
quan després no hi ha voluntat de desenvolupar-les dins dels Ajuntaments. 
Aquí ens agafem a la Llei quan ens interessa i a vegades l’obviem també als 
nostres interessos. He dit també en la Comissió Informativa que en 
l’Ajuntament de Sant Feliu, precisament amb una persona afí al Partit 
Popular, va pretendre passar-se al Grup Mixt i no se li va facilitar. No crec que 
l’Ajuntament de Sant Feliu estigui incomplint la Llei, simplement tenen un 
acord pel qual les persones que inicialment van en una candidatura i es 
passen, o es volen passar al Grup Mixt,  tot i que el meu excompany diu que 
no és merament econòmic, queda el dubte de si en aquest Ajuntament no es 
facilités la creació del Grup Mixt, que es pagarà amb diners del poble i a més a 
més amb un pressupost ja tancat, aquests senyors haguessin adoptat aquesta 
posició, ja que a Sant Feliu no s’ha optat quan se’ls ha dit que el pas al Grup 
Mixt suposava passar al camp de no adscrits o independents sense creació de 
Grup encara estem esperant que aquest Regidor es passi. Per tant, crec que 
són escons que pertanyen a les formacions i vull recalcar que a tots els Partits 
ens interessaria crear en la ciutadania una certa credibilitat envers a la classe 
política que estem perdent, perquè quan algú es presenta sota unes sigles, 
malgrat tot allò que es digui i del que ens venguin, o ens vulguin fer creure 
aqueixos vots són del Partit amb el qual s’han presentat, i si abandonen 
aqueixes sigles, és el seu deure retornar les actes al Partit que els ha proposat, 
perquè els ciutadans/es d’aquest poble van votar perquè anàvem sota les 
sigles del Partit Popular, o en el seu cas de qualsevol altre Grup, per tant no 
estem d’acord i votem en contra d’aquesta Moció. Al mateix temps proposem 
que en el Reglament, perquè no torni a succeir,  als altres Grups Polítics ja 
que no estem ningú lluny de què ens passi, això es regularitzi en el Reglament 
de l’Ajuntament, que és a on es pot tallar això. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar, en primer lloc, a la senyora 
Espinosa  que segons ha dit aquí s’està fent del tema del Grup Mixt una 
demagògia, però jo crec que això del tema del Grup Mixt és una Llei i per a mi 
les Lleis no són demagògies, per tant, no trobo el sentit i el caràcter que vostè 
li dóna de demagògia a això del tema del Grup Mixt, o sigui, no acabo de 
comprendre la seva postura. 
 
 Quant a allò que vostè diu del tema econòmic, crec que, en cap 
moment, hem especulat sobre això. Puc assegurar que pel que fa al meu 
company i a mi mateix, no és pel tema econòmic, per vostè no ho sé  si posaria 
la mà al foc, perquè cadascú sap perfectament tot el que té a la seva llar i lo 
que té a la seva vida privada. 
 
 Quant a allò que vostè diu del tema dels trànsfugues, si vostè busca 
al diccionari, la paraula trànsfuga es una persona que es passa d’un partit a 
un altre. Jo, evidentment, no m’he passat a cap partit, ni el meu company 
tampoc, simplement hem abandonat un Grup Municipal que creiem que no 
estava representant a les sigles del Partit Popular, sinó que estaven 
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representant a quatre vividors, que estan vivint a expenses  dels afiliats del 
Partit Popular, i aleshores quan vostè diu que nosaltres ens hem endut  les 
actes de la gent que ens ha votat no és així, la gent que ens ha votat, i a més 
ho puc assegurar, estan ben defensats pels dos Regidors que som aquí. 
 
 A nosaltres realment no ens hagués agradat anar al Grup Mixt, la 
que s’hagués tingut d’anar era vostè, allò que passa és que desgraciadament, 
com sigui que vostè està en un Partit que per a res és democràtic, encara 
viuen amb les sigles del franquisme, i encara no han evolucionat 
ideològicament, i aleshores hem tingut que prendre aqueixes decisions, 
simplement. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que centrant-se en la Moció 
que presenta el PSC, que és sobre l’apartat tercer del Pacte Local que es 
realitzà a Madrid, com el senyor Antonio Balmón ha comentat abans, 
nosaltres vàrem presentar una Moció l’any 98 i precisament era sobre el tercer 
apartat d’aquest acord. Creiem que les coses, efectivament, no han canviat 
malgrat que hi ha aquesta voluntat, i, a pesar del pacte signat, no s’ha legislat 
de quina manera s’ha de fer això. 
 
 Hem patit en la nostra pell el que significava el transfuguisme, el 
que significava sortir de les nostres files, de la llista per la qual s’havien 
presentat i havien estat votats i s’havien anat després al Grup Mixt, i malgrat 
això  encara ho estem patint, recentment en últimes actuacions en poblacions 
com poden ser San Carles de la Ràpita. Però, a pesar d’això, sí que creiem que 
l’esperit que impulsa la Moció del Grup Socialista, és dir, aclareixin-lo, 
decideixin, diguin de quina manera s’ha de fer, a pesar de què tampoc crec 
que en els ajuntaments als quals ja hagin decidit que no hi hagi Grup Mixt per 
als trànsfugues, sinó que seran no inscrits, crec que també estan en el seu 
dret, perquè també queda més o menys reflectit en aquest acord i donarem el 
vot a favor en aquesta Moció, sense entrar en detalls. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el que és 
lamentable és que en aquest Ple haguem d’estar assistint a un debat que no 
volem tampoc alimentar de les incapacitats d’algunes persones per saber 
cohesionar els seus Grups, la resta està molt clar, el text és concís, precís. 
Crec que no convé a ningú les incompetències i les incoherències que 
situacions s’han de resoldre de resoldre en un altre lloc, aquí l’únic que fem és 
demanar,  com vam fer al novembre del 98, que estem disposats a impulsar  si 
és possible, i aqueixa és una altra discussió, que no és competència d’aquí, 
que es modifiquin els aspectes legals que s’han de modificar, on s’han de 
modificar, que sens dubte,  no és aquí.    
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, i amb l’abstenció de la Regidora del 
Grup Municipal Socialista, senyora Judith Ibáñez Vives, per aplicació del que 
disposa l’article 100 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 2568/86, de 28 de 
novembre. 
 
  
 
  3.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, sobre la ampliació 
d’horaris nocturns en el servei de RENFE de rodalies,  al voltant de 
Barcelona. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Atès que actualment el sistema de rodalies de RENFE a Barcelona, 
deixa sense servei a quasi totes les poblacions (entre elles la nostra ciutat) al 
voltant de les onze de la nit, tant en dies laborables com en festius, produint-
se una situació, a partir d'aquesta hora, d'incomunicació en transport públic 
entre moltes localitats del voltant de Barcelona o amb un servei molt limitat. 
 
 Atès la voluntat d'impulsar el transport públic de viatgers en totes 
les seves modalitats i concretament la ferroviària, i de promoure una mobilitat 
més democràtica, fomentant les alternatives al vehicle privat. 
 
 Atès que aquesta mesura és necessària en totes les línies de 
rodalies de RENFE del voltant de Barcelona. Però és especialment important 
per una comarca tan densament poblada com la nostra, en la que els 
desplaçaments de la població són molt nombrosos a totes les hores del dia, i 
en la qual el nivell de població jove és molt important i té necessitat de 
desplaçar-se en horari nocturn, sobretot els caps de setmana gaudint, 
aleshores, d'una major llibertat de moviment per l'oci, la cultura, l'educació i 
el treball. 
 
 Atès que aquesta proposta no només contribuiria al 
desenvolupament sostenible, en reduir els desplaçaments amb vehicles 
privats, sinó que també resultaria una mesura eficaç per contribuir a evitar la 
sinistralitat a les carreteres. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d'IC-V proposa a l'Ajuntament en Ple 
l'adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Exigir al govern central que la companyia RENFE presenti 
un projecte, amb la màxima brevetat, per a l'ampliació dels horaris de trens de 
rodalies de Barcelona, amb els següents termes: de dilluns a dijous i 
diumenges fins a les dotze de la nit, i divendres i dissabtes durant tota la nit, 
amb intervals de dues hores. 
 
 Segon.- Traslladar els presents acords a la Gerència de Rodalies de 
RENFE, a l'Autoritat del Transport Metropolità, al Consell Comarcal del Baix 
Llobregat, al Parlament de Catalunya i al Congrés dels Diputats.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Arnau Funes Romero, com a Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V es fa una explicació de la Moció, manifestant que aquesta és 
una Moció que es presenta com IC-V, a tot el Baix Llobregat, on tenim 
representació municipal, amb la idea de treballar per a la sostenibilitat que 
creiem que és una idea clau que ha de ser cada dia més present en el treball 
dels Ajuntaments. 
 
 La proposta el que vol és intentar fomentar l’ús del transport públic, 
entenent que això té una millora ecològica important i una millora 
mediambiental important, però que també suposa poder lluitar contra l’actual 
sinistralitat que, sobretot, pateix la gent jove. Per tant, entenem que és una 
proposta que, per un costat, prova d’aconseguir unes millores ecològiques però 
també d’aconseguir unes millores socials. 
 
 Entenem que amb aquesta proposta no només es milloren aquestes 
coses sinó que també podem començar a treballar per al disseny d’un altre 
tipus d’oci nocturn que permeti un altre tipus d’ofertes que actualment no es 
produeixen. 
 
 En definitiva la Moció el que planteja és proposar a la Companyia 
RENFE que faci una ampliació de la seva oferta de transport nocturn, 
sobretot, els caps de setmana i entre setmana especialment el divendres a la 
nit i el dissabte a la nit per garantir una millor accessibilitat al centre de 
Barcelona de la resta de ciutadans de la Comarca del Baix Llobregat. En 
definitiva és, simplement, una proposta modesta que el que planteja és una 
ampliació de l’horari i un escalonament cada dues hores, i crec que és 
assumible pel conjunt dels Grups aquí representats i, en definitiva, creiem que 
hem de continuar treballant amb l’ampliació del transport públic, segurament 
aviat serà el transport metropolità o serà un altre tipus de transport. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Judith Ibáñez Vives. 
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 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que està d’acord 
amb la Moció però voldria fer un petit matís que és, en lloc de “projecte” com 
posa, que sigui un “estudi”, ja que interessaria saber amb un estudi fet per 
RENFE o qui fos, quina quantitat de persones o col.lectius utilitzarien aquest 
servei. No oblidem, indica, que el Metro no té aquest horari i és perquè és 
deficitari, suposo que al final com RENFE som tots, ens interessaria saber si 
de veritat això cobriria tant els interessos de les persones que lo utilitzessin 
com els de la  RENFE. 
                    
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
  4.- Moció del Grup Municipal del PP, sobre el transfuguisme. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Exposició de motius 
 
 En data de 7 de juliol de 1998, el Ministre  d’Administracions 
Públiques i els representants del Partit Popular, del Partit Socialista Obrer 
Espanyol, de Convergència Democràtica de Catalunya, del Partit Nacionalista 
Basc, de Coalició Canària, d’Iniciativa per Catalunya, del Bloc Nacionalista  
Gallec, d’Esquerra Republicana de Catalunya, d´Eusko Alkartasuna, d’Unió 
Valenciana i del Partit Aragonès, varen signar el següent ACORD: 
 
 "La Constitución establece en su art. 140 que los Concejales / as 
serán elegidos por los vecinos / as del municipio mediante sufragio universal, 
igual, libre, directo y secreto, en la forma establecida por la Ley. 
 
 La Ley Orgánica del Régimen Electoral General establece los 
requisitos para representar candidatura a las elecciones municipales, 
mediante listas de candidatos / as presentados por partidos, federaciones, 
coaliciones o agrupaciones de electores. 
 
 Siendo los partidos el instrumento fundamental para la 
participación política, su función principal en los procesos electorales es la de 
proporcionar candidaturas. Sin embargo, la relación asociativa entre partidos 
y candidatos, así como el sometimiento de éstos a la disciplina partidaria, son 
cuestiones en las que el ordenamiento jurídico ha visto limitada su entrada. 
Aún reconociéndose en la práctica de nuestro sistema político una especie de 
mandato imperativo de los partidos políticos sobre sus parlamentarios o 
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concejales, la jurisprudencia del Tribunal Constitucional ha fundamentado la 
doctrina de la representación política en el derecho de los ciudadanos / as a 
que sus representantes no puedan ser cesados por una voluntad distinta de la 
del propio electorado. 
 
 Si bien existen problemas sin resolver en la  doctrina del Tribunal 
Constitucional en relación con la titularidad del cargo cuando el concejal / a 
abandona voluntariamente a su grupo, el reconocimiento de que la 
representación conferida por el Cuerpo Electoral a sus elegidos no debe 
hallarse mediatizada ni supeditada a las vicisitudes de éstos con los partidos 
políticos que los han propuesto, se ha fundamentado de manera reiterada y 
constante en su doctrina. 
 
 El fenómeno del transfuguismo político, en la medida que éste se 
produce en una misma legislatura y tiene efectos inmediatos sobre la 
gobernabilidad y la marcha del sistema, constituye un problema que afecta a 
las Corporaciones Locales, cualquiera que sea el tamaño de los municipios, 
adquiriendo unas dimensiones que la experiencia configura como patología 
política de nuestro sistema. 
 
 Las consecuencias de esta práctica reiterada, cuando sus efectos 
suponen la alteración de la representación política durante la misma 
legislatura, cambiando la orientación de la relación de fuerzas surgidas de las 
urnas, no sólo son perjudiciales para la gobernabilidad de los municipios, sino 
que deterioran los fundamentos del sistema político, proporcionando 
disfunciones y comportamientos que pueden instalarse de forma endémica en 
nuestra vida pública. 
 
 Tras la necesaria reflexión sobre el transfuguismo político y sus 
efectos sobre el gobierno local, teniendo presente el elevado número de 
situaciones en que concejales / as que fueron elegidos en una formación 
política han pasado a otra distinta durante la misma legislatura, debilitando 
los mecanismos establecidos para reforzar la estabilidad gubernamental, 
hemos de coincidir en la valoración negativa de la práctica de esta conducta 
anómala, por lo que se hace necesario recoger en un Acuerdo el compromiso 
de los partidos políticos sobre pautas que permitan superar los efectos de este 
fenómeno. 
 
 Esta necesidad de acuerdo entre las fuerzas políticas se requiere 
como factor imprescindible para buscar soluciones mediante compromisos de 
comportamiento político, con los de superar las situaciones de inestabilidad de 
gobierno provocadas por conductas particulares de transfuguismo, a las que el 
Derecho no puede ni debe dar respuesta. 
 
 Por ello, los partidos políticos firmantes de estos Acuerdos, como 
instrumentos que articulan la voluntad de los ciudadanos / as, coincidiendo 
en que las decisiones para dar solución a este problema requieren un alto 
grado de compromiso y aceptación entre las partes, acuerdan el siguiente 
CÓDIGO DE CONDUCTA POLÍTICA, manifestando su voluntad de eliminar los 
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efectos perversos de esta práctica y adoptando las reglas que a continuación 
se indican: 
 
 
 1º La aplicación de este Código y el desarrollo de las pautas que lo 
integran deben abordarse mediante la adopción de un comportamiento político 
coherente con los principios políticos que sustentan el régimen democrático. 
Este comportamiento se reforzará mediante la adopción de un conjunto de 
criterios que den origen a procedimientos reglados que dificulten y desalienten 
la consecución de objetivos que falsean la representación política por trasvase 
de concejales / as a otros partidos distintos del suyo originario. 
 
 2º Los partidos políticos que suscriben los Acuerdos se 
comprometen a rechazar y no admitir en su grupo político a un concejal / a 
integrado en la candidatura de otra formación, mientras mantenga el cargo 
conseguido en su partido original. 
 
 Asimismo se comprometen a impedir la utilización de tránsfugas 
para constituir, mantener o cambiar las mayorías de Gobierno de las 
instituciones públicas, a no apoyar ninguna iniciativa que provenga de los 
mismos, y a desincentivar al transfuguismo político a través de la adopción de 
medidas disuasorias de carácter económico, reglamentario y protocolario. 
 
 3º En cuanto a los criterios para establecer procedimientos reglados 
que dificultan el transfuguismo, los partidos firmantes propiciarán las 
reformas reglamentarias en las Corporaciones Locales donde ostenten 
representación, con la finalidad de aislar a los concejales tránsfugas. 
 
 Los nuevos reglamentos establecerán que los concejales que 
abandonen los partidos o agrupaciones en cuyas candidaturas resultaron 
elegidos no pasen al Grupo Mixto, sino que se organicen a partir de la creación 
de la figura de los No Inscritos o del Concejal Independiente con la creación, 
en su caso, del correspondiente grupo de no inscritos, y actúen en la 
corporación de forma aislada, sin que puedan percibir o beneficiarse de los 
recursos económicos y materiales puestos a disposición de los grupos políticos 
de la corporación. 
 
 4º Los partidos políticos firmantes se comprometen a estudiar y, en 
su caso, presentar, antes de finalizar el próximo período de sesiones, una 
iniciativa legislativa de reforma de la Ley Orgánica del Régimen Electoral 
General, para regular el supuesto de titularidad del cargo cuando el 
representante electo abandone voluntariamente el partido político. 
 
 5º Suscritos los compromisos de este Acuerdo, los supuestos de 
incumplimiento o desobediencia por alguno de los grupos locales integrantes 
de los partidos firmantes, habrán de ser explícitamente rechazados. Para ellos 
los partidos políticos que suscriben los Acuerdos se comprometen a, mediante 
la aplicación de sus propios Estatutos, expulsar de la organización al concejal 
tránsfuga. Si las normas estatutarias no contemplasen este supuesto, los 
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partidos políticos firmantes se comprometen, asimismo, a modificar dichas 
normas en un plazo no superior de seis meses a partir de la firma de este 
acuerdo o cuando lleven a cabo un proceso de reforma de sus Estatutos o 
reglamentos disciplinarios. 
 
 6º Los partidos políticos firmantes se comprometen a estudiar y, en 
su caso, presentar, antes de finalizar el próximo período de sesiones, una 
iniciativa de reforma de la Ley Orgánica del Régimen Electoral General que 
limite los efectos del transfuguismo que pueda provocar la presentación de 
mociones de censura. En este sentido se considerará la posibilidad de que la 
regulación incluya: 
 
 La imposibilidad de presentar mociones de censura antes de 
transcurrido un año desde la toma de posesión de la presidencia de la 
corporación o durante el último año de mandato. 
 
 Que será requisito previo para los concejales / as que abandonen 
su grupo de origen, la permanencia, al menos durante un año, en otro grupo 
político, para que puedan suscribir durante su mandato una moción de 
censura. 
 
 7º Se constituye una Comisión de Seguimiento del Acuerdo, 
integrado por un representante de cada uno de los partidos firmantes y del 
Ministerio de Administraciones Públicas, a los efectos del cumplimiento de lo 
dispuesto en los puntos 4º y 6º del presente Acuerdo. 
 
 8º Lo previsto en este Acuerdo para los concejales / as se extenderá 
a los miembros electos de las demás Corporaciones Locales, sin perjuicio de 
las peculiaridades que se deriven de los regímenes especiales. 
 
 9º Los partidos políticos firmantes que se presenten en las 
elecciones municipales únicamente en el ámbito territorial de una Comunidad 
Autónoma, se comprometen a impulsar y profundizar, en el marco de las 
competencias en materia de régimen local de cada Comunidad Autónoma, 
medidas coherentes con el contenido del presente Acuerdo. Asimismo, crearán 
en dicho ámbito instrumentos para el seguimiento del Acuerdo que impulsen. 
 
 10º Este Acuerdo será de aplicación a partir de la fecha en que se 
firme. 
 
 11º Se podrán adherir a este Acuerdo, comprometiéndose al 
cumplimiento de su aplicación, aquellas formaciones políticas que así lo 
suscriban tras la celebración de las próximas elecciones locales." 
 
 Atès l'esperit d'aquest Pacte el Grup Popular proposa al Ple l'adopció 
dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar la seva repulsa pel transfuguisme, per 
considerar que no és admissible que ningú pugui patrimonialitzar un càrrec 
obtingut gràcies als vots que corresponen a un partit polític. 
 
 Segon.- Assumir els principis de l'esmentat Pacte en la futura 
reforma del ROM de la Corporació. 
 
 Tercer.- Establir en la reforma del ROM de la Corporació el criteri 
de que els regidors i regidores que abandonin els partits o agrupacions 
d'electors pels quals varen resultar elegits, no passin al grup mixt, sinó que 
s'organitzin com a regidors no adscrits. El grup de regidors no adscrits 
actuarà a la corporació de forma aïllada i no podrà percebre ni beneficiar-se 
dels recursos econòmics i materials posats a disposició dels grups municipals 
de la Corporació. 
 
 Quart.- Instar a l'Alcaldia a dictar les resolucions necessàries per 
tal de considerar en aquesta legislatura als regidors trànsfugues com a 
regidors no adscrits, sense dret a percebre ni beneficiar-se dels recursos 
econòmics i materials posats a disposició dels grups municipals de la 
Corporació.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP,  es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que vol fer dos aclariments. Crec, assenyala que aquests temes 
que s’han exposat aquí, degudament ja s’han plantejat en altres organismes 
que són del Partit, i crec que continua sent vergonyós que ho continuem fent 
aquí. També trobo, senyor Balmón, que hi ha observacions que són 
d’animadversió personal de vostè envers a algú que no ha de ser anomenat 
aquí, els advocats que m’assessoren, segurament ningú ha de tornar a la 
universitat, i segurament que a vostè li donarien classes de moltes coses, per 
tant, crec que són, tant pel Regidor que tinc a la meva esquerra com de vostè, 
són observacions fora de context. 
 
 Jo crec, continua dient la senyora Espinosa, que amb el que ha dit 
no fa falta que faci cap defensa, ni per la posició que cert Grup ha pres, 
tampoc crec que faci falta que ja sapiguem quin serà el seu vot.        
            
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que només vol dir que, 
per coherència, ha votat  a favor de l’altra i no pot votar a favor d’aquesta sinó 
que votarà en contra. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que votarà en contra. 
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 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup no li consta que 
aquest Reglament, o aquest acord, estigui aprovat, i llavors ens abstindrem. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup, evidentment, 
no aprovarà aquesta Moció, i assenyala que només li dona la raó a la senyora 
Espinosa de què les coses de partit no s’han de treure aquí, i com diu una 
famosa frase “los trapos sucios se limpian en la cocina”, i afortunadament la 
senyora Espinosa sap molt de tot això. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López per manifestar que ells ja han intervingut 
en la Moció anterior, i també per coherència creiem que si vàrem aprovar 
l’anterior, no podem aprovar aquesta. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup en 
coherència també amb el que han aprovat anteriorment, i a més, perquè 
aquesta Moció a part de recollir un acord al qual ja ens hem sumat i que ja 
hem dit que estem d’acord, recull també coses que no es poden aplicar, i per 
tant votarem en contra. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot a favor de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; i, amb l’abstenció del Portaveu del 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
 
 
 5.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, referent a la 
regulació de la propaganda a les bústies. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atesa la proliferació d’empreses dedicades al repartiment de 
“Publicitat directa a les bústies” a Cornellà i amb la finalitat de dignificar el 
sector, racionalitzar l’activitat i reduir les molèsties que la “bustiada” provoca 
als ciutadans, 
 
 Atès que molts ciutadans de Cornellà es veuen obligats a retirar, de 
manera diària, de les bústies de casa seva, un feix de fulls de propaganda, que 
no tothom recicla, 
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 Atès que moltes vegades aquesta publicitat ni tan sols es diposita a 
les bústies, sinó que es llencen per sota de les portes d’entrada al vestíbul dels 
edificis causant molèsties als ciutadans, 
 
 Atès que molts Ajuntaments del nostre país ja han engegat aquesta 
experiència amb bons resultats, 
 
 Atès que Cornellà  és una ciutat preocupada pel medi ambient i 
seguint el criteri de residu mínim que defensem, juntament amb totes les 
entitats dedicades a la protecció del medi ambient i amb la voluntat de 
respectar alhora tant la llibertat d’empresa com el dret que entenem que tenen 
els ciutadans de no voler rebre propaganda a les bústies de casa seva, 
  
 Els Grups Municipals d’ERC i EUiA proposen que el Plenari adopti 
l’acord de aprovar una Ordenança Municipal sobre la publicitat directe a les 
bústies que reguli els següents punts:  
 
 Primer.- Que  només puguin exercir aquesta activitat les empreses 
de distribució de material publicitari legalment constituïdes per aquesta 
finalitat, amb l’excepció feta de la propaganda institucional, electoral, així com 
la provinent d’entitats i associacions, sense afany de lucre. 
 
 Segon.- Que l’Ajuntament editi i faciliti als ciutadans una 
enganxina per col·locar a la bústia de casa seva, en que expressi la seva 
voluntat de no rebre propaganda comercial. 
 
 Tercer.- Que s’obligui a les empreses distribuïdores de publicitat 
directa a dipositar la publicitat degudament plegada a les bústies o als espais  
que els veïns hagin previst per a la seva col·locació, prohibint-se expressament 
la pràctica habitual de deixar la publicitat al terra. 
 
 Quart.- Que s’articuli un règim sancionador per a les empreses 
distribuïdores que incompleixin la normativa que el Plenari aprovi.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA,  es fa una explicació de la Moció manifestant que creuen 
que és un problema greu, que és una cosa que mereix una solució d’una 
vegada per totes,  que malgrat que això a vegades es tracta com una manera 
de treure feina a uns nois que s’hi dediquen, crec que això s’ha de resoldre des 
d’una altre vessant, i, assenyala a més a més, els Grups d’ERC i d’EUiA, hem 
rebut una esmena del Grup Socialista en la que diu que hi ha un compromís 
de què en tres mesos es redactarà una Ordenança sobre aquest tema. 
Nosaltres acceptem aquesta  esmena, i d’aquí a  tres mesos estarem vigilant 
que realment s’hagi desenvolupat aquesta ordenança. 
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 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde Accidental per 
manifestar que la Moció queda substituïda per una esmena de la mateixa 
contestant el Sr. Flórez que el text no, sinó que se substitueix el text de 
l’acord. 
 
  A continuant el Sr. Alcalde Accidental  proposa a tots els grups si 
volen adherir-se a aquesta Moció. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per assenyalar que es podria afegir un punt a la 
Moció que afectaria a les empreses de serrallers que posen enganxines a les 
portes, i que són impossibles de treure, i també caldria controlar això. 
  
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde Accidental, per manifestar 
que si li sembla al Sr. Artís,  com la qüestió que s’està analitzant és la 
propaganda a les bústies i normalment les enganxines no van enganxades a 
les bústies i, això entraria dins del tema de convivència ciutadana, proposa 
que a la Comissió Informativa d’Urbanisme, Manteniment, i Serveis i Medi 
Ambient, es realitzi una reunió específica per parlar del tema de convivència 
ciutadana.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents amb el text següent: 
 
 “Atesa la proliferació d’empreses dedicades al repartiment de 
“Publicitat directa a les bústies” a Cornellà i amb la finalitat de dignificar el 
sector, racionalitzar l’activitat i reduir les molèsties que la “bustiada” provoca 
als ciutadans, 
 
 Atès que molts ciutadans de Cornellà es veuen obligats a retirar, de 
manera diària, de les bústies de casa seva, un feix de fulls de propaganda, que 
no tothom recicla, 
 
 Atès que moltes vegades aquesta publicitat ni tan sols es diposita a 
les bústies, sinó que es llencen per sota de les portes d’entrada al vestíbul dels 
edificis causant molèsties als ciutadans, 
 
 Atès que molts Ajuntaments del nostre país ja han engegat aquesta 
experiència amb bons resultats, 
 
 Atès que Cornellà  és una ciutat preocupada pel medi ambient i 
seguint el criteri de residu mínim que defensem, juntament amb totes les 
entitats dedicades a la protecció del medi ambient i amb la voluntat de 
respectar alhora tant la llibertat d’empresa com el dret que entenem que tenen 
els ciutadans de no voler rebre propaganda a les bústies de casa seva, 
  



58 

 Els Grups Municipals proposen que el Plenari adopti el següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- En el termini de tres mesos es redactarà una ordenança 
municipal sobre “publicitat directa a les bústies” la qual, entre d’altres, 
regularà quines empreses de distribució podran exercir aquesta activitat, la 
obligació per part de les empreses de dipositar la publicitat degudament 
plegada, l’articulació d’un règim per sancionar i l’edició per part de 
l’Ajuntament  d’un adhesiu perquè les comunitats de propietaris d’habitatges 
que així ho decideixin no rebin propaganda comercial.” 
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a les causes i 
conseqüències de l’avaria produïda fa unes setmanes en el 
subministrament de gas.   
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que  desconeixem les dades oficials  de les causes que 
provocaren l’avaria en el subministrament de gas, la qual cosa ens fa creure 
que la instància de la Generalitat, a la qual se sol·licità l’informe, no actua 
amb prou diligència. 
 
 Atès que desconeixem el valor total de les despeses que ha hagut de 
suportar l’administració municipal per tal de fer front a les situacions 
generades en aquells dies,  perjudici econòmic que considerem que la 
companyia del gas ha de rescabalar.      
 
 Atès que encara als carrers de la zona afectada hi ha presència de 
tanques i d’altres impediments que palesen la descurança amb què la 
Companyia del Gas ha dut a terme les obres de reparació de l’avaria, fet 
reflectit en  la deficient i insegura  senyalització de les cates, col·locació de 
planxes, etc,  
 
 Atès que, tal com s’ha fet públic a la premsa, la companyia i el 
veïnat han arribat a un acord sobre com indemnitzar les pèrdues econòmiques 
sofertes pels  que cal que es dugui a terme amb total respecte a allò convingut. 
 
 Atès que la companyia de gas en cap moment ha acceptat 
reconèixer el seu deficient servei d’informació i en previsió que, en futures i no 
desitjades situacions, aquesta situació no es repeteixi, 
 
 El Grup Municipal d’ERC proposa al Plenari que l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat adopti els següents 
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ACORDS 
 
 1. Que es pregui  una major diligència a la Generalitat de Catalunya 
en el lliurament de l’informe sol·licitat sobre les causes de l’avaria.  
 
 2. Que de forma immediata a la recepció de l’informe sol·licitat a la 
Generalitat de Catalunya sobre les causes de l’avaria, se’n faci públic  el 
contingut a través del mitjans de comunicació municipals en benefici la 
tranquil·litat de la ciutadania i perquè es pugui debatre amb coneixement de 
causa tot allò que, a partir d’ara, calgui arbitrar. 
 
 3. Que es faci públic l’abast de la despesa en l’administració 
municipal provocada per l’avaria, així com tot allò que les accions que es duen  
a terme per rescabalar l’Ajuntament de les pèrdues econòmiques sofertes. 
 
 4. Que es faci arribar una  protesta a la companyia de gas per la 
manera com ha realitzat les obres de reparació de l’avaria, així com de  l’estat 
en què encara romanen alguns carrers, en considerar que han esta presidides 
per una deficient sensibilitat respecte a la seguretat  i a la comoditat dels 
veïns. 
 
 5. Que s’insti a la companyia de gas a millorar el servei d’informació 
a l’usuari. 
 
 6. Que s’insti a la companyia de gas a dur a terme de forma diligent 
l’acompliment del compromís contret de pagament als veïns de les pèrdues 
econòmiques que han sofert.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, en la que manifesta que va 
tenir ocasió de parlar amb el Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón,  i li va manifestar 
que l’esperit del Grup d’ERC, en plantejar el tema de l’avaria del gas, no és 
altre, que mantenir vius els temes que considerem oberts i no resolts, 
mantenir-los calents, la qual cosa porta com a conseqüència presentar 
aquesta Moció que no significa que vulguem supeditar ni deixar en evidència 
al Govern, perquè també considerem, que deu estar fent i de fet ens ha 
explicat que està duent a terme la seva tasca de vigilància i de resoldre els 
problemes. 
 
 En tot cas nosaltres volem palesar algunes coses. En principi, volem 
que quedi clar que seguim desconeixent les dades oficials de les causes que 
provocaren l’avaria, certament i aquí es va dir i estàvem tots d’acord, que 
havíem de fer més cas del Departament d’Indústria de la Generalitat, que no 
pas de la companyia, per la qual cosa es va sol.licitar a la Generalitat de 
Catalunya  que ens lliurés a l’Ajuntament l’informe oficial. Com que encara no 
el coneixem, suposem, hem de suposar que aquest informe encara no ha 
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arribat, amb la qual cosa, nosaltres ens sentim una mica, no alarmats, però 
d’alguna manera, ha passat un temps i hauríem de preguntar-nos com és que 
encara no ha arribat, i si no ha arribat, potser valdria la pena que el 
reclaméssim. 
 
 Per altra banda, també manifestàvem que no necessàriament exigim 
les despeses que ha provocat l’avaria en el municipi, però sí que, d’alguna 
manera, volem que siguem conscients tots que de l’avaria se’n van deduir 
unes despeses al municipi, que cal, i que, a més a més, ens consta que el 
Govern de la ciutat n’està al damunt, que s’han de rescabalar. 
 
 També ens assembla que als carrers de la zona afectada encara hi 
ha tanques mal senyalitzades, de fet, mai no van estar ben senyalitzades, 
perquè a la nit no estaven senyalitzades. Conec persones que van caure, 
cotxes que hi van deixar les rodes i encara ara molts veïns han de suportar el 
retruc i el soroll de les planxes que hi ha damunt dels forats i que encara no 
estan resolts. És a dir, ha hagut una deficiència pel que fa a la senyalització 
que ha provocat molèsties, que era susceptible de provocar accidents, i que 
ara, avui dia encara no està resolt. És evident que nosaltres tenim l’obligació 
de dir-ho aquí, tot i que som conscients que l’Ajuntament, el Govern, ho sap.  
 
 A més a més seguim pensant que malgrat que s’hagi arribat a un 
acord entre la companyia i els veïns cal estar vigilants, i també sabem que 
l’Ajuntament, la Tinència d’Alcaldia, ha estat present a les assemblees, cosa 
que ens assembla correcta, i de fet era la seva obligació. 
 
 Així mateix ens alarma i ens sap greu que la companyia no hagi 
tingut  l’honradesa com a subministradora d’un servei  i d’unes obligacions 
envers a uns clients,  de reconèixer el deficient servei  d’informació. Durant els 
dies de l’avaria, el servei d’informació va ser molt deficient, i, a més a més, no 
tenim perquè creure que si dissortadament torna a passar, el servei 
d’informació serà millor, entre d’altres coses perquè no ho han reconegut.  
 
 Per això, nosaltres, donada aquesta situació demanem que se 
sol.liciti major diligència a la Generalitat de Catalunya en el lliurament de 
l’informe, perquè considerem que cal saber les causes,  saber si va haver-hi 
perill o risc per al veïnat, i també que és el que pensen fer per tal que aquesta 
avaria no torni a passar mai més. 
 
 Que es faci públic l’abast de la despesa municipal, i en aquest 
sentit, nosaltres considerem que no és adequat d’arbitrar-lo de posar-lo. Sí 
que creiem que s’ha de fer arribar una protesta a la companyia de gas, pel 
Govern de la ciutat,  i que l’Alcalde seria la persona adient per fer en algun 
moment, si no ho ha fet, ho ha de fer, i si ho ha fet que ens ho digui una altra 
vegada i ho aplaudirem una protesta institucional sobre la manera com la 
companyia va tractar al veïnat. 
 
 També, assenyala, ha d’instar a la companyia a millorar el servei 
d’informació a l’usuari i, a més a més, que el pagament dels desperfectes als 
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veïns i les indemnitzacions que han pactat es faci de forma immediata. Tinc 
entès, i això ho he redactat fa una setmana, que la setmana que ve comencen 
a fer els pagaments, de manera que,  alguns d’aquests punts potser hagin 
quedat obsolets, d’altres potser ara no els redactaríem. Però la nostra 
preocupació, i ara entenc que la Moció potser no es pot aprovar tal com està 
redactada, però havíem d’assegurar-nos que el tema es parlaria en el plenari, 
de manera que hauria d’haver la voluntat de refondre aquesta Moció, en 
l’aprovació d’un esperit: que quedés molt clar que la companyia de gas ha de 
rectificar moltes coses, que la Ciutat no pot perdre diners. Al revés, els veïns  
han sofert perjudicis que s’han de rescabalar i que no poden quedar 
insatisfets, i que, a més, s’allarga el termini de molèsties que estem sofrint els 
veïns, malgrat que  ja ha passat molt temps. 
 
 Entenc la contradicció de voler aprovar aquesta Moció, estem 
disposats a retirar-la perquè evidentment hi ha punts que avui dia ja estan 
superats, però voldríem també rebre per part del Govern de la ciutat una 
compensació per a tots nosaltres, que fes evident que el que demanem és 
compartit. 
 
 A continuació intervé el Sr. Antonio Martínez, com a Alcalde 
Accidental, per assenyalar, en primer lloc, que  la major diligència a la 
Generalitat de Catalunya ja se li ha demanat. He parlat, indica, amb el 
Director General i el que ha fet és enviar-me un ofici preguntant quan es va a 
posar la canonada de l’aigua. Ja li hem contestat i estem a l’espera de rebre la 
informació. 
 
 Quant a les companyies assenyala que l’Alcalde va adreçar una 
carta a la companyia de gas i de l’aigua i que la meitat dels forats que queden 
per tapar a la ciutat no són del gas, són de l’aigua, i que els forats que s’estan 
fent ara i que molesten per la nit, no són del gas sinó de l’aigua, i, a més, jo 
vaig tenir una reunió amb el Delegat de zona de l’aigua, que va acabar bastant 
malament. Si el tracte que ha dispensat la companyia del gas a aquesta ciutat 
ha estat, en principi, dolent i després ho han anat arreglant, el tracte que ens 
ha dispensat la companyia de l’aigua ha estat horrible. La setmana que ve, 
informa, tinc una reunió amb el Director General d’Aigües i una altra amb el 
Director General del Gas que és la resposta que han donat a la carta que els hi  
va adreçar l’Alcalde, en la qual es deia tot això que tu dius, i també 
demanàvem una reunió, per exposar les queixes que té la ciutat amb les dues 
companyies, i demanar-li, no solament el que diu la Moció perquè les despeses 
directes que això ha ocasionat a la ciutat són unes, però també hi ha un dany 
difícilment valorable, que és un dany d’imatge, perquè, si nosaltres hem 
arreglat el carrer Rubió i Ors fa molt poc temps, mai quedarà igual que quan 
estava arreglat perquè lo han aixecat per molts punts, per tant, això ha de 
tenir algun tipus de compensació que és la que la ciutat vol demanar. 
 
 Si també s’ha aixecat la meitat del barri Riera, que també fa poc 
temps que s’ha arreglat, evidentment, això també ha de tenir una 
compensació, independentment de l’informe que ens ha de lliurar la 
Generalitat de Catalunya, i que crec que és molt important, sobretot pel futur, 
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més pel que ha passat. Crec que entre les dues companyies ens han de pagar 
uns diners que paguin els danys, no sols reals, sinó morals i d’imatge que han 
produït en aquesta ciutat, i en aquesta línia estem. 
 
 Quant als afectats,  l’últim que sé,  és que a Almeda han cobrat uns 
250 afectats, al barri Riera uns 300 i escaig i en total porten uns 1000, 1110 o 
1200 abonats que ja han cobrat i signat, i això independentment de la gent 
que és possible que hi hagi que no vol cobrar perquè va estar mol poc temps 
sense gas,  i de la gent que no vol cobrar perquè lo que vol és demanar uns 
danys morals, i per tant, no volen acceptar cobrar perquè no estan d’acord 
amb la quantitat que es va pactar que com tots recordareu és cobrar tots els 
aparells que s’hagin trencat més 1600 pessetes per persona i dia. 
 
 Quant a la companyia del gas sí ha demanat disculpes i ha 
reconegut que va fallar en el tema d’imatge, si bé públicament no, ho ha fet en 
una reunió amb l’associació de veïns i amb mi mateix,  van reconèixer que es 
van equivocar a la hora d’informar, però la que no es va equivocar perquè no 
ha informat de res ni ha sortit mai és la companyia d’aigües. Aquesta 
companyia realment ha tingut una política d’anguila que li està sortint bastant 
bé, i independentment de què sigui o no culpable, la veritat és que ens està 
posant la ciutat plena de forats i tampoc actuen amb la diligència que hagués 
d’haver actuat i si esteu tots d’acord amb l’esperit que ha dit el Sr. Tardà 
nosaltres fem un redactat entre tots i ja ho donem per aprovat ara. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
Sr. Tardà Coma per preguntar pel a la situació actual dels forats. 
 
 Respon el Sr. Martínez que la companyia d’aigües té encara 
quantitat de fuites que no té detectades i a mesura que les detecta, les arregla. 
La majoria de fuites que hi ha i per tant la majoria de forats que hi ha en 
aquest moment són de la companyia d’aigües, al carrer Rubió i Ors està tapat 
amb formigó i no amb peces perquè volien posar les peces que havien tret i no 
els hem deixat perquè estaven una mica tocades, i hem dit que han de posar 
peces noves, i estem a l’espera de què els subministrin les peces. Hi ha 
determinats forats del gas que no han pogut tapar perquè estan esperant per 
poder purgar en un moment determinat per si torna a passar el tema de 
l’aigua, no obstant han dit que en un termini d’una setmana o deu dies estarà 
tapat, la companyia de l’aigua no ho saben perquè van surtin fuites. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu de Grup Municipal d’ERC, 
Sr. Tardà, per manifestar que en tot cas, ha d’informar  a l’Alcalde Accidental 
que quan es parla amb els treballadors diuen: “adrecis a l’Ajuntament”. És a 
dir, al veïnat del carrer Josep Recort, i M. Roncalí, els treballadors ho 
comuniquen i aleshores la policia municipal està rebent trucades i s’hauria de 
penjar algun full pels carrers  i explicar-ho i que la gent sàpiga que si després 
d’un mes  de l’avaria, la situació és la que és, que sàpiga que l’Ajuntament 
està fent el que pot, crec que l’esperit d’aquesta Moció és aquest.   
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 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde Accidental, per 
manifestar que està d’acord en recollir en la Moció aquest esperit i reiterar que 
es continuarà barallant amb les companyies. 
   
 VOTACIÓ 
 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 7.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre les zones verdes de 
Cornellà. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Malgrat l’esforç que aquest Ajuntament està duent a terme en 
matèria de plantació d’arbres i  regeneració de zones verdes, és evident que la 
forma en què es fa deixa molt a desitjar. Tenim infinitat d’espais en els que 
predomina la capa verd (gespa o gram), moltes vegades groguenc, en els que hi 
ha una gran carència d’arbres, arbusts o plantes ornamentals que, 
indubtablement, requeririen menys manteniment i reg i que li donaria un 
aspecte molt més agradable. 
 
 A part de les moltes d’aquestes zones distribuïdes per la ciutat, 
tenim, en concret, la zona des de la Torre de la Miranda fins el parc de Can 
Mercader, que després de les obres urbanístiques, ha quedat poc menys que 
abandonat, per la qual cosa proliferen males herbes de tot tipus i 
l’embelliment del qual  brilla per la seva absència. 
 
    Por tot això PROPOSEM: 
  
    Primer.- Que es faci una relació de tots els espais que requereixin 
plantació i enjardinament. 
 
 Segon.- Que en funció de les possibilitats, es faci un calendari de 
prioritats per  arreglar-los. 
 
 Tercer.- Que es defineixi quin tipus de plantes o arbres s’han de 
posar en cada un. 
 
    Quart.- Que, a partir de tot l’anterior, es comenci a plantar i 
embellir els esmentats espais, aprofitant que ara és la època adequada.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que en moltes 
ocasions ha reclamat un altre tipus d’actuació en el tema de les zones verdes i 
del tipus de plantes que es posen. Hi ha un grapat d’espais a Sant Ildefons i 
altres llocs que només hi ha un tros verd que, a vegades, és groc, està molt 
malament, en algun cas, en un extrem hi ha un arbre.  Jo he demanat més 
d’una vegada que es faci un pla per plantar altres tipus.  Hi ha una zona que 
és la de la torre de la Miranda, la que es va arreglar fins al parc pròpiament 
dit, a la que es van plantar uns quants arbres, però hi ha una altra que és la 
part fins a la via, que no hi ha més que herbes que han crescut de qualsevol 
manera, i on no s’ha fet res d’això una vegada que es va acabar les obres 
urbanístiques. Allò que realment demano és que es faci un posicionament 
sobre aquest tema,  un debat veient quin tipus de plantes són les adequades, 
què s’ha de fer perquè Cornellà sigui des d’aquest punt de vista molt més 
maco i ornamentat i que al mateix temps això suposi un estalvi d’aigua i de 
manteniment. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per afegir, que a part de tot el que 
ha dit el Sr. Flórez amb lo qual està completament d’acord, cal que no s’oblidi 
que hi ha carrers,  ja ho he dit altres vegades, on els arbres s’han mort fa 
temps i continuen sense replantar, amb la reixeta enfonsada i amb el perill 
que això suposa de què algú fiqui un peu, sobretot Salvador Dalí i una altra.       
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde Accidental, per manifestar 
que per part del Grup Socialista es votaria a favor de la Moció, però ens 
agradaria que s’incorporés un punt més, i és que tota aquesta informació  es 
traslladi a la Comissió Informativa corresponent perquè allà es pugui discutir.  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb el text següent: 
 
 
 “Malgrat l’esforç que aquest Ajuntament està duent a terme en 
matèria de plantació d’arbres i  regeneració de zones verdes, és evident que la 
forma en què es fa deixa molt a desitjar. Tenim infinitat d’espais en els que 
predomina la capa verd (gespa o gram), moltes vegades groguenc, en els que hi 
ha una gran carència d’arbres, arbusts o plantes ornamentals que, 
indubtablement, requeririen menys manteniment i reg i que li donaria un 
aspecte molt més agradable. 
 
 A part de les moltes d’aquestes zones distribuïdes per la ciutat, 
tenim, en concret, la zona des de la Torre de la Miranda fins el parc de Can 
Mercader, que després de les obres urbanístiques, ha quedat poc menys que 
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abandonat, per la qual cosa proliferen males herbes de tot tipus i 
l’embelliment del qual  brilla per la seva absència. 
 
    Por tot això PROPOSEM: 
  
    Primer.- Que es faci una relació de tots els espais que requereixin 
plantació i enjardinament. 
 
 Segon.- Que en funció de les possibilitats, es faci un calendari de 
prioritats per  arreglar-los. 
 
 Tercer.- Que es defineixi quin tipus de plantes o arbres s’han de 
posar en cada un. 
 
    Quart.- Que, a partir de tot l’anterior, es comenci a plantar i 
embellir els esmentats espais, aprofitant que ara és la època adequada.” 
 
 Cinquè.- Que tota aquesta informació de relació es passi a la 
Comissió Informativa corresponent perquè allà es pugui discutir.” 
 
 
   
 8.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per efectuar els precs següents: 
 
 “Antecedents: 
 
    Al barri de Sant Ildefons existeixen alguns “chiringuitos” o 
suplements adossats als blocs d’habitatges que, normalment, serveixen o han 
servit d’ampliació de bars i restaurants, entre els que destaca l’antic 
Restaurant Palou. 
 
    No hi ha cap dubte que els esmentats suplements van ser permesos 
o concedits, sense tenir en compte la normativa legal. 
 
 Ara que el barri s’està urbanitzant i  embellint, entenem que és 
l’hora d’acabar amb els esmentats “chiringuitos”. 
 
 Por això preguem: 
 
 Primer.- Que es revisi la normativa urbanística i es vegi si el que 
s’ha dit està dins o fora de la legalitat. 
 
    Segon.- Que, si com creiem, això no és legar, es procedeixi a iniciar 
els tràmits per a  l’eliminació d’aqueixos pegats que tant enlletgeixen el 
paisatge i que no hem de permetre.” 
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 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que prenen nota, però a vegades, quan un crida en mig de la 
muntanya, mai es pot imaginar que per crit es produeixi un allau. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que pregaria que se 
li lliurés còpia de l’expedient de la Modificació del Pla Almeda, àmbit A-1, i de 
quina forma s’han fet les notificacions als propietaris i que si l’empresa que va 
realitzar el lliurament, té domicili social a Cornellà. Al respecte contesta el 
Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor 
José Luis Morlanes Galindo que ho contestarà per escrit, ja que en aquest 
moment no sap com s’han fet les notificacions ni quina empresa ha sigut. Pel 
que fa referència a la primera qüestió vaig explicar en la Comissió Informativa 
com es pot accedir a un expedient urbanístic, l’únic que ha de fer la Regidora 
en aquest cas és posar-se en contacte amb el departament, amb l’arquitecta 
municipal i passar a veure l’expedient. Pel que fa a la resta no fa falta que ho 
porti al Ple, sinó que em faci una nota amb la informació que sigui, i jo, 
directament se la contestaré. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que ha tingut informació 
de què a Cornellà hi ha una empresa anomenada Coll i Miró que és una de les 
empreses denunciades per la forma en què executen als animals, gossos i 
gats, i no sé si hi ha informació, però el que demano és que s’estudiï això. Al 
respecte contesta el Sr. Alcalde Accidental, que es demanarà informació. 
  
 

III 
  
 

ASSUMPTE URGENT 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha un assumpte que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-lo d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar l’assumpte següent: 
 
 
PROPOSTA DE L’ÀREA D’INTERIOR, COMERÇ I COMUNICACIÓ 
 
 9.- Modificar l’article 6.4 del Plec de Condicions Jurídiques i 
Econòmico Administratives, que regeix la concessió de l’ús privatiu dels 
terrenys municipals situats al subsòl de la plaça Empordà, situada a la 
cantonada dels carrers Salvador Allende-Empordà, per a l’execució de les 
obres de construcció d’un aparcament soterrani.  
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord adoptat pel  ple de l’Ajuntament en sessió celebrada el 
passat 29 d’abril de 1.999, mitjançant el qual va establir un nou servei 
d’aparcament soterrani en terrenys municipals situats a l’avinguda de 
Salvador Allende cantonada al carrer Empordà , assumint  la gestió directa de 
l’esmentat servei d’aparcament l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà de Llobregat, S.A. (EMDUCSA). 
 
  Vist el Plec de Condicions  Jurídiques i Econòmico-
Administratives que regeix la concessió de l’ús privatiu dels terrenys 
municipals esmentats per a l’execució de les obres d’aparcament, i en especial 
el seu article  6.4 el qual establia  dues plantes subterrànies, amb una 
capacitat aproximada de 199 places  i 57 trasters sense perjudici de les 
modificacions que puguin  introduir-se, prèvia autorització municipal, en 
atenció de les característiques de l’aparcament. 
 
 Vist que la Comissió de Govern de data  22 de gener de 2000, va 
aprovar inicialment, el projecte d’obres de primer establiment anomenat 
“Aparcament soterrani situat al carrer Empordà amb Salvador Allende, 
promogut per l’empresa municipal de desenvolupament urbà de Cornellà, 
Societat Anònima (EMDUCSA). 
 
 Vist que la capacitat de les places i trasters de l’esmentat 
aparcament soterrani, segons el projecte aprovat inicialment es de 4 plantes 
amb una capacitat de 385 places i 95 trasters. 
 
 El Tinent d’Alcalde de Interior, Comerç i Comunicació, proposa al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 
     ACORDS  
 
 Primer.- Autoritzar de conformitat a l’article 6.4 del Plec de 
Condicions Jurídiques i Econòmico Administratives, que regeix la concessió de 
l’ús privatiu dels terrenys municipals situats al subsòl de la plaça Empordà 
situada a la cantonada dels carrers Salvador Allende-Empordà, per a la 
execució de les obres de construcció d’un aparcament soterrani, aprovat per 
l’Ajuntament Ple, en sessió de data 29 d’abril de 1999, la modificació de 
l’esmentat article en el sentit de què on diu ”L’aparcament estarà distribuït en 
dues plantes soterrànies, amb una capacitat de 199 places i 57 trasters i 
sense perjudici de les modificacions que puguin introduir-se prèvia 
autorització municipal, en atenció de les característiques de l’aparcament“, ha 
de figurar: 
  
 “ 6.4 Capacitat.-  
 
  L’aparcament estarà distribuït  en quatre plantes soterrànies, amb 
una capacitat de 385 places i 95 trasters i sense perjudici de les modificacions 
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que puguin introduir-se prèvia autorització municipal, en atenció de les 
característiques de l’aparcament.”  
 
 Segon.-  Comunicar el present acord  al Departament d’Urbanisme i 
la Intervenció Municipal. 
 
 Tercer.-  Donar compte del present acord a la  propera Comissió 
Informativa de Interior, Comerç i Comunicació, que se celebri.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que es va tenir que modificar el projecte 
d’aquest aparcament i per això s’ha de modificar l’article que feia referència al 
tema de la concessió i adaptar-lo a l’execució de les obres que es preveuen i al 
projecte que en aquests moments està previst fer. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i quaranta minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 
 


